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Darłowo, dnia 12 grudnia 2013 roku 
BR.0002.13.2013 
 
 

Protokół Nr XLI/2013 
z XLI Sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 12 grudnia 2013 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Jarosława Michalskiego – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
  
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1312. 
Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 11 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Pani Jolanta Janicka Radna Rady Gminy Darłowo spóźnia się. 
Pan Przemysław Pociecha – Radny Rady Gminy Darłowo był nieobecny. 
Pan Łukasz Staniszewski – Radny Rady Gminy Darłowo był nieobecny. 
Pani Zofia Krakowiak – Radna Rady Gminy Darłowo była nieobecna,  
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XLI sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 12 grudnia 2013 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Radosław Głażewski – Zastępca Wójta Gminy Darłowo; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pan Artur Madeła – Radca Prawny; 
Pani Ewa Szymczak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie;                                                                                        
Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach; 
Pan mjr Dariusz Macul – Zastępca Wojskowego Komendanta Uzupełnień w Koszalinie; 
Pan mjr Eugeniusz Kaczorowski – Pracownik Wojskowego Komendanta Uzupełnień                    
w Koszalinie; 
Pani Sylwia Dęga-Zamrzycka – GZ LZS Darłowo - Trenerka prowadząca zajęcia 
warcabowe w świetlicy w Jeżyczkach.  
Pani Maria Kuśmirek – Mieszkanka Gminy Darłowo; 
Pani Elżbieta Pikulik – Mieszkanka Gminy Darłowo; 
Państwo Maria i Zygmunt Tabaczyk – Mieszkańcy Gminy Darłowo; 
Pan Henryk Kaleta – Prezes LZS Kowalewice; 
Pan Jan Kaźmierczak – Prezes GZ LZS Darłowo; 
Pan Kazimierz Grzybak – Prezes Klubu Wiekowianka Wiekowo;  
Mieszkańcy Gminy Darłowo; 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./   .                             
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 
powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
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Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Jerzego Krzyżanowskiego. 
W głosowaniu wzięło udział 11 Radnych, głosując: 
11 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
 
Uroczyste wręczenie srebrnych Medali za Zasługi Dla Obronności Kraju 

Mieszkańcom Gminy Darłowo: 
Pani Marii Kuśmirek 
Pani Elżbiecie Pikulik 
Państwu Marii i Zygmuntowi Tabaczyk 
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oddał głos Panu mjr 

Dariuszowi Macul Zastępcy Wojskowego Komendanta Uzupełnień w Koszalinie. 
Pan mjr Dariusz Macul Zastępca Wojskowego Komendanta Uzupełnień                         

w Koszalinie powiedział, że przypadł mu zaszczyt dokonać odznaczenia rodziców, których 
synowie służyli w wojsku, pełnili zaszczytną nienaganną służbę wojskową Medalem Ministra 
Obrony Narodowej. Mówca poprosił Współpracownika Komendanta Pana Eugeniusza 
Kaczorowskiego o odczytanie decyzji Ministra Obrony Narodowej.  

Pan mgr inż. Eugeniusz Kaczorowski Referent Prawno-Administracyjny WKU                     
w Koszalinie odczytał treść decyzji Nr 2419/KADR Ministra Obrony Narodowej z dnia                    
9 października 2013 roku. 
/Wyciąg Decyzji Nr 2419/KADR Ministra Obrony Narodowej z dnia 9 października 2013 roku stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/  

Na sali obrad rozległy się oklaski.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo prosił obecnych                            

o powstanie.  
Pan mjr Dariusz Macul Zastępca Wojskowego Komendanta Uzupełnień                         

w Koszalinie w imieniu Ministra Obrony Narodowej odznaczył Panią Marię Kuśmirek 
srebrnym Medalem za zasługi dla Obronności Kraju. Ponadto Pan Major wręczył Pani Marii 
Kuśmirek legitymację i list gratulacyjny w imieniu Komendanta Wojskowej Komendy 
Uzupełnień.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo serdecznie pogratulował 
Pani Marii Kuśmirek wielkich zasług na rzecz naszego kraju, naszego Państwa i wręczył 
kwiaty. 

Pan mjr Dariusz Macul Zastępca Wojskowego Komendanta Uzupełnień                         
w Koszalinie w imieniu Ministra Obrony Narodowej odznaczył Panią Elżbietę Pikulik  
srebrnym Medalem za zasługi dla Obronności Kraju. Ponadto Pan Major wręczył Pani Marii 
Kuśmirek legitymację i list gratulacyjny w imieniu Komendanta Wojskowej Komendy 
Uzupełnień.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo serdecznie pogratulował 
Pani Elżbiecie Pikulik i wręczył kwiaty. 

Na sali rozległy się oklaski.  
Pan mjr Dariusz Macul Zastępca Wojskowego Komendanta Uzupełnień                         

w Koszalinie w imieniu Ministra Obrony Narodowej odznaczył Państwa Marię i Zygmunta 
Tabaczyk   srebrnym Medalem za zasługi dla Obronności Kraju. Ponadto Pan Major wręczył 
Pani Marii Kuśmirek legitymację i list gratulacyjny w imieniu Komendanta Wojskowej 
Komendy Uzupełnień.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo serdecznie pogratulował 
Państwu Marii i Zygmuntowi Tabaczyk i wręczył kwiaty. 
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Na sali rozległy się oklaski.  
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo podszedł do Pań Marii Kuśmirek                  

i Elżbiety Pikulik złożyć gratulacje i wręczyć obu paniom Kwiaty.  
Pan mjr Dariusz Macul Zastępca Wojskowego Komendanta Uzupełnień                         

w Koszalinie powiedział, że odznaczeni Państwo mogą mieć wielki zaszczyt i wielka dumę 
nosić takie odznaczenie.  

Na sali rozległy się oklaski.  
 
Uroczyste wręczenie Medali Komisji Edukacji Narodowej  
Pani Sylwii Dęga-Zamrzyckiej – Gminne Ludowe Zespoły Sportowe Darłowo 

sekcja warcabowa 
Panu Radosławowi Głażewskiemu – Zastępcy Wójta Gminy Darłowo 
za zasługi na rzecz sportu.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 

ponieważ ani Pan Senator ani Pan Poseł naszego okręgu nie wyrazili chęci przyjazdu dzisiaj 
więc nie pozostaje nic innego jak osobiście wręczyć państwu Medale Komisji Edukacji 
Narodowej. Pan Jarosław Michalski wręczył Pani Sylwii Dęga-Zamrzyckiej i Panu 
Radosławowi Głażewskiemu Medale Komisji Edukacji Narodowej i złożył gratulacje.  

Na sali obrad rozległy się oklaski.  
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że jest to 

pierwsze takie odznaczenie jakim został zaszczycony. Mówca powiedział, że to odznaczenie 
należy się Pani Sylwii.  

Pani Sylwia Dęga-Zamrzycka powiedziała, że dwóch nie przyjmie.  
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo kontynuując wypowiedź 

powiedział, że tu z urzędu miło mu wręczać te medale i dodał, że tak naprawdę społecznicy 
się najbardziej napracują, czyli między innymi Pani Sylwia Dęga-Zamrzycka, Pan Kazimierz 
Grzybak, Pan Jan Różycki i tym osobom tak naprawdę się należy ten Medal. Pan Radosław 
Głażewski powiedział, że jest mu bardzo miło, że otrzymał ten Medal, ale jego zdaniem 
wśród Państwa obecnych są te osoby, które działają na rzecz sportu. Na zakończenie 
wypowiedzi Mówca wręczył Pani Sylwii kwiaty.  

Na sali rozległy się oklaski.  
Pani Sylwia Dęga-Zamrzycka serdecznie podziękowała w imieniu całej sekcji 

warcabowej z Jeżyczek, całego środowiska warcabowego za okazaną pomoc i wsparcie, które 
trwa już prawie 10 lat. Pani Sylwia Dęga-Zamrzycka powiedziała, że jest taki owoc tej 
współpracy, a mianowicie w przyszłym roku na terenie Gminy Darłowo w Dąbkach będą 
organizowane Mistrzostwa Świata w warcabach stupolowych, i będzie to duża impreza. 
Mówczyni życzyła wszystkim Wesołych Świąt i szczęśliwego Nowego Roku a na ręce Pana 
Wójta złożyła podziękowanie i wręczyła złoty świąteczny stroik. Mówczyni powiedziała, że 
stroik jest ze słota, ponieważ w przyszłym roku planują zdobyć rekordową liczbę medali 
złotych i liczą, że pan Wójt też złotówkami ich obsypie.   

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo w imieniu Pana Wójta 
przyjął stroik i podziękował.  

Na sali rozległy się oklaski.  
 

Podziękowanie za wkład w rozwój kultury fizycznej na terenie Gminy Darłowo  
Panu Kazimierzowi Grzybakowi 
Panu Henrykowi Kalecie 
Panu Janowi Kaźmierczakowi   
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radosławowi Głażewskiemu Zastępcy Wójta Gminy Darłowo w celu wręczenia nagród.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że nie chciałby 
się powtarzać, ale podkreślił, ze wśród nas są te osoby, które bardzo zasłużyły się jako 
działacze dla sportu masowego w naszej gminie. Mówca powiedział, że te osoby w jakiś taki 
skromny sposób chciałby dzisiaj uczcić i podarować im album pt. „Zimowe Igrzyska 
Olimpijskie”. Pan Radosław Głażewski wręczył nagrody Panu Kazimierzowi Grzybakowi, 
Panu Henrykowi Kalecie i Panu Janowi Kaźmierczakowi.  

Na Sali obrad rozległy się oklaski.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił 10 minut 

przerwy.  
 

Ad. 1.3. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 

ustalenia porządku obrad, przy czym przypomniał, że proponowany porządek obrad 
wszyscy Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję. 

 
Porządek obrad XLI sesji: 
1. Sprawy organizacyjne:  
1.1. Otwarcie sesji. 
1.2. Stwierdzenie quorum. 
1.3. Ustalenie  porządku obrad. 
1.4. Przyjęcie protokołu z dnia 29 listopada 2013 roku z XL sesji VI kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                          
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XL sesji Rady Gminy Darłowo oraz                
w okresie między sesjami.                                    
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.    
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 
2014.Druk Nr 1/2013XLI 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Darłowo na lata 2014-2020. Druk Nr 2/2013XLI 
10. Wolne wnioski i zapytania. 
11.  Zakończenie sesji. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że otrzymał 
wniosek Wójta Gminy Darłowo o wprowadzenie do porządku obrad następujących projektów 
uchwał: 
• w sprawie ustanowienia służebności przesyłu Druk Nr 3/2013 XLI 
• w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo;  

Druk Nr 4/2013 XLI 
• w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo; 

Druk Nr 5/2013 XLI 
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• w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                     
w Darłowie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej 
dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego; Druk Nr 6/2013 XLI 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że w dniu                      
9 grudnia 2013 roku podczas wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji resortowych Rady 
Gminy Darłowo wszyscy Radni nie wyrazili zgody na wprowadzenie Druków nr 3/2013XLI, 
4/2013XLI i 5/2013XLI na dzisiejszą sesję, ze względu na to, iż jest to dzierżawa nieruchomości 
i ustanowienie służebności przesyłu, które to Komisja Rolnictwa musi w terenie sprawdzić. 
Pan Jarosław Michalski powiedział, że te projekty będą przedłożone na kolejne posiedzenie 
sesji. Następnie Pan Przewodniczący powiedział, że Druk nr 6/2013XLI w sprawie 
upoważnienia kierownika GOPS do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 
administracji publicznej dotyczących zryczałtowania dodatku energetycznego ma zostać 
wprowadzony.  
Ponadto Pan Jarosław Michalski wnioskował o przyjęcie do proponowanego porządku obrad 
następujących projektów uchwał: 
• w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2014 

rok; Druk Nr 7/2013 XLI 
• w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Darłowo na 2014 rok. Druk Nr 8/2013 XLI 
• w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2014 rok.  

Druk Nr 9/2013 XLI 
 

Następnie Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy 
ktoś chciałby zgłosić wniosek o zmianę porządku obrad. 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo zgłosił wniosek                                    
o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji projektu uchwały  

• w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok. Druk Nr 10/2013 XLI 
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy są jeszcze 

wnioski do porządku obrad? 
 
Wobec braku kolejnych wniosków Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady 

Gminy Darłowo poddał pod głosowanie wniosek Wójta Gminy Darłowo w sprawie 
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie do załatwiania indywidualnych 
spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku 
energetycznego Druk nr 6/2013XLI. 
W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
11 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 6/2013XLI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie wniosek Wójta Gminy Darłowo w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji 
Rady Gminy Darłowo na 2014 rok; Druk Nr 7/2013 XLI 
W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
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11 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 7/2013XLI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie wniosek Wójta Gminy Darłowo w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli  
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2014 rok; Druk Nr 8/2013 XLI 
W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
11 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 8/2013XLI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie wniosek Wójta Gminy Darłowo w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy 
Darłowo na 2014 rok; Druk Nr 9/2013 XLI 
W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
11 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 9/2013XLI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 

głosowanie wniosek Wójta Gminy Darłowo w sprawie wprowadzenia do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok; 
Druk Nr 10/2013 XLI 
W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
11 głosów za wprowadzeniem Druku Nr 10/2013XLI do porządku obrad sesji, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 

Na podstawie wyników głosowania pan przewodniczący stwierdził, że projekt 
uchwały został przyjęty.  
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odczytał porządek 
obrad po zmianach.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod 
głosowanie porządek obrad po zmianach. 
W głosowaniu udział wzięło 11 Radnych Rady Gminy Darłowo głosując jednogłośnie: 
11 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji z uwzględnionymi zmianami, 
0 głosów przeciw, 
0 głosów wstrzymujących. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady 
Gminy Darłowo stwierdził, że porządek zostało przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XLI Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu/ 
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/Wniosek Wójta Gminy Darłowo o wprowadzenie projektów uchwał Druki 3/2013XLI, 4/2013XLI, 5/2013XLI  
wraz z załącznikami stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu./   .     
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 1.4. 

Przyjęcie protokołu z dnia 29 listopada 2013 roku z XL sesji VI kadencji Rady 
Gminy Darłowo. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
protokół był wyłożony do wglądu w Referacie Samorządowym – Biurze Rady Gminy. Nikt 
nie zgłosił uwag do tego protokołu, wobec czego podpisze protokół bez uwag. 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 2. 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                   
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powitał wszystkich 
obecnych i powiedział, że sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami oprócz zajęć 
Wójt uczestniczył w komisjach Rady, we wspólnym posiedzeniu w wszystkich komisji, także 
w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. Ponadto Pan Radosław Głażewski powiedział, że Pan 
Wójt uczestniczył w debacie wiatrakowej. Pan Wójt uczestniczył również w nadzwyczajnym 
zgromadzeniu Delegacji Młodzieży Duńskiej na terenie Gminy Darłowo. Pan Radosław 
Głażewski podziękował Pani Wandzie Hańczaryk Prezes Stowarzyszenia Agroturystycznego 
Ziemi Darłowskiej „Zagroda” za wielką promocję Gminy Darłowo.  

 
Kondycja finansowa przedstawia się następująco: stan konta na rachunku 

podstawowym wynosi 1 109 387,40 zł, a wpływy, które w najbliższym czasie mogą jeszcze 
wpłynąć to 652 000,00 zł. Wydatki do poniesienia w najbliższych dniach wynoszą 
1 730 490,57 zł. W tym rachunki za usługi i zakupy 670 490,57 zł, spłata rat kredytów                       
i pożyczek wraz z odsetkami 550 000,00 zł, dotacja dla szkół niepublicznych 260 000,00 zł, 
wynagrodzenia pracowników 250 000,00 zł.  

Na tym punkt zakończono. 
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik Nr 7 do 
niniejszego protokołu/ 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 3. 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo 
między sesjami. 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że podjęte 
uchwały zgodnie z procedurą są w trakcie realizacji, a wykaz został przekazany do Biura 
Rady. 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na XLI stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
Ad. 4. 

Interpelacje Radnych.    
W tym punkcie interpelację zgłosił Pan Jerzy Krzyżanowski – Radny Rady Gminy 

Darłowo.  
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zgłosił interpelacje w sprawie 

dzików. Pan Radny nadmienił, że w ostatnim okresie w miejscowości Jeżyczki i Jeżyce jest 
bardzo dużo dzików, które podchodzą pod same posesje, wręcz wchodzą na podwórka 
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mieszkańców. Dziki ryją podwórka, ryją na posesjach, ryją na boisku i robią szkody                         
i stwarzają zagrożenie dla ludzi. Pan Radny Jerzy Krzyżanowski w związku z tym zwrócił się 
z prośbą do władz Gminy, żeby zajęły się ta sprawą i powiadomiły właściwe terytorialnie 
koło łowieckie. Mówca powiedział, że zdrowi i życie ludzi jest dużo ważniejsze niż dziki.    

Na tym punkt zakończono. 
 

Ad. 5. 
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XL sesji Rady Gminy Darłowo                

w dniu 29 listopada 2013 roku oraz w okresie między sesjami.   
/Informacja w sprawie odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na XL sesji Rady Gminy Darłowo oraz                    
w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/     
/Informacja w sprawie odpowiedzi wnioski zgłoszone na XL sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie między 
sesjami stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/     

 Na tym punkt zakończono. 
 

Ad. 6. 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 

sesjami.   
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił 

sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami. 
/Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo z działalności w okresie między sesjami stanowi załącznik 
nr 12 do niniejszego protokołu./    

 Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 7. 
TRYBUNA OBYWATELSKA 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Piotrowi Szewczykowskiemu Sołtysowi Sołectwa Barzowice.  

Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice poruszył temat z wniosku                
w sprawie modernizacji boiska w miejscowości Barzowice. Pan Sołtys powiedział, że 
zmagają się już z tym problemem od 2007 roku. przy tym Pan Sołtys powiedział, że Pisza 
cały czas wnioski i jest to można powiedzieć taka fałszywa korespondencja. Mówca 
powiedział, że tu z jednej strony są osoby nagradzane za krzewienie kultury fizycznej,                       
a z drugiej strony coś się likwiduje. Mówca powiedział, że wszystko to związane jest                         
z kosztami, z dowożeniem, bo grają praktycznie na terenie całej Gminy jak w Kowalewicach, 
Starym Jarosławiu i w Darłowie. Pan Sołtys powiedział, że od długiego czasy ten temat 
zgłasza i dzisiaj nie ma tu już w ogóle części radnych, którzy wsparli jego wniosek, a reszcie 
boisko w Barzowicach jest niepotrzebne. Pan Piotr Szewczykowski powiedział, że najgorsze 
jest to, że rozmawiał z panem Przewodniczącym przez telefon i on stwierdził, że to jest jego 
wina. Pan Piotr Szewczykowski powiedział, że chciałby aby teraz Pan Przewodniczący 
powiedział publicznie jak to jest jego wina, czym zawinił.    

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że tak 
nie stwierdzi i tak nie powiedział. Następnie Pan Przewodniczący powiedział, że Pan Sołtys 
był Radnym IV kadencji Rady Gminy Darłowo i wtedy też pisał te wnioski na te boisko.  

Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice powiedział, że od tamtej pory 
nie było boiska bo była liga gminna i nie było licencji nadawanej przez Koszalin. Natomiast 
jak zaczęli grać jak były klasy i było nadawanie licencji to boisko nie spełniało wymogu. Pan 
Sołtys powiedział, że skoro Pan Przewodniczący nie chce powiedzieć to sam powie, że 
trzyma z Pociechą, który jest radnym z jego okręgu i wójt odpisał, że jak będzie z nim trzymał 
i z Panem Rogińskim oraz z Panią Marcinkowską i będzie błądził tak jak Pan Górski na 
sesjach to boiska nie będzie miał nigdy. Pan Sołtys powiedział, że to co przez telefon 
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powiedział Pan Przewodniczący dla niego jest żenujące.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo odpowiedział, że on 

tego wcale nie powiedział, i nie dziwi się wcale, że Sołtys trzyma z Radnym danego okręgu.  
Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że Pan Sołtys 

mówił, że złożył wniosek i niektórzy radni podpisali, a większość radnych nie podpisała. Pan 
Jerzy Krzyżanowski powiedział, że takiego wniosku nie widział, więc prosi nie mówić, że 
niektórzy radni nie podpisali, bo takiego wniosku nie widział.  

Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice powiedział, że wniosek był 
złożony ustnie przez Panią Radną Jolantę Janicką, co Pan Różycki poparł i niech radny 
Kr4zyzanowksi nie opowiada, że nie było o tym mowy.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zapytał czy miał ustny 
wniosek podpisać?  

Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice podziękował radnemu 
Krzyżanowskiemu i podkreślił, że Radny ma dwa boiska w Jeżycach a Barzowice nie mają 
żadnego.  

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że                                  
w Jeżyczkach.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu pani 
Wandzie Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo poruszyła trzy sprawy. Pierwsza 
sprawa dotyczyła Pana Wójta Gminy Darłowo. Mówczyni powiedziała, że przykro jej, że nie 
jest on obecny na sesji, ponieważ to co powie tyczy się pana Wójta. Pani Wanda Hańczaryk 
powiedziała, że u niej na wiosce mieszkańcy postanowili, że będzie droga zrobiona od boiska 
w stronę asfaltu. Pani Sołtys powiedziała, że Pan Wójt zmienił postanowienie wioski i położył 
za nią dwadzieścia metrów płyt jumbo, natomiast zepsuta jest droga na odcinku 
sześćdziesięciu metrów.  Mówczyni powiedziała, że nie wie jak Gmina to zrobi, żeby tą drogę 
mimo wszystko naprawić. Pani Sołtys powiedziała, że mieszkańcy powiedzieli, że na 
zabranie chodzić nie będą ponieważ co innego uchwalają a co innego jest robione. Druga 
sprawa dotyczyła tego, że pani Sołtys poczuła, że Pan Wójt obraził chłopów ze wsi, mówiąc       
o sobie, ze jest zwykłym chłopem. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, że uważa, że każdy 
ma jakąś kulturę bez względu na to czy jest ze wsi, czy z miasta. Pani Wanda Hańczaryk 
powiedziała, że skoro Pan Wójt nie zdobył ogłady ani na wsi Anie w mieście kończąc studia, 
to niech przynajmniej nie obraża chłopów ze wsi, porównując, że chłopi ze wsi tak się 
zachowują. Pani Sołtys poruszyła także sprawą kanalizacji i powiedziała, że jest Sołtysem już 
od dłuższego czasu i pamięta jak płyty były kładzione w Krupach na kanalizację a w tej 
chwili czyta w gazecie, że powtórnie płyty są kładzione. Pani Sołtys zapytała jak to? Czy te 
nie nadają się już do niczego? Czy kładzie się nowe? Mówczyni powiedziała, że dziewięćset 
tysięcy Gmina pozyskała kosztów zewnętrznych a dwa miliony ma ponosić sama kosztów 
więc zapytała przy tym skąd Gmina weźmie te pieniądze?  Mówczyni zapytała jaka to jest 
gospodarka. Pani Wanda Hańczaryk powiedziała, do radnych, że mówi to szczerze i wie, że 
na pewno dojdzie to do Wójta, że jej jedno życzenie jest takie, że moli się do Boga, żeby 
Wójtowi dał zdrowie, a budzi się z myślą, że w Gminie jest komisarz.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 
Mieszkańcowi Gminy Darłowo.  

Pan Tadeusz Bożędzki Mieszkaniec Gminy Darłowo poruszył temat budowy wału 
mówiąc, że do dzisiaj nie mają żadnej odpowiedzi, chociaż wie, że Pan Wójt w tej sprawie 
wystąpił. Mówca poruszył jeszcze drugi problem dotyczący drogi powiatowej, która była jak 
mówił zrobiona dwadzieścia lat temu z Krup do Zielnowa. Mówca powiedział, że ta droga 
oczywiście z asfaltu podczas ładnej suchej pogody jest droga przejezdną, natomiast                         
w przypadku ulewy jest kanałem lub rowem, gdzie sprowadza wodę z dwóch stron wsi                      
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i prowadzi w jego kierunku oraz w kierunku Pana Leppera. Mówca powiedział, że został 
wyryty wąwóz na głębokość osiemdziesięciu centymetrów, a tym wąwozem jeszcze porusza 
się Pan Lepper ze swoim sprzętem. Mówca powiedział, że sprzęt ma sąsiad trzydzieści ton                 
i więcej i wszystko jest dobrze. mówca powiedział, że w związku z tym, że leczy się to musi 
być dwa razy na dobę w ośrodku zdrowia i teraz w niedzielę samochód mu się tam zawiesił                  
i nie mógł wyjechać. Mówca powiedział, że ma rachunek na ponad dwieście złotych za to. 
Powiedział, że wezwał policję i straż gminną, która była zrobiła zdjęcia a do dzisiaj nie 
dotarła informacja do Pana Sobieraja. Mówca powiedział, że wiosną była tam Komisja 
Rolnictwa i oglądała to wszystko. Mówca powiedział, że to nie jest tak, że pan Lepper musi 
mieć drogę, a on nie musi mieć dojazdu i wyjścia z podwórka.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu panu 
Zastępcy Wójta.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział w związku      
z wnioskiem pana Tadeusza Bożędzkiego odnośnie inwestycji, która jest wykonywana przez 
Zachodniopomorski Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Szczecinie wystosował pismo, 
na wniosek sołtysów i radnych o spotkanie i nawet omówienie nawet na dzisiejszej sesji tego 
problemu. Pan Zastępca powiedział, że sołtysi i radni dostali to pismo do wiadomości. Pan 
Radosław Głażewski powiedział, że wczoraj otrzymał pismo z Zachodniopomorskiego 
Zarządu melioracji i Urządzeń Wodnych w Szczecinie od pana Dyrektora Tomasza Płowensa 
z prośbą o przeczytanie tego pisma. Pan Zastępca Wójta powiedział, że jeżeli może to 
chciałby w tej chwili to pismo przeczytać. Następnie przeczytał przedmiotowe pismo.  

/Pismo Zachodniopomorskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Szczecinie z dnia 11 grudnia 
2013 roku znak: IP-0220/289/13/MD stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu/ 

 
(Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo wrócił na salę obrad).  
 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że powieli 

przedmiotowe pismo i dostarczy je sołtysom i radnych tych okręgów, aczkolwiek jeszcze raz 
wystosuje pismo do Pana Dyrektora z prośbą o przedstawienie tutaj na sali w urzędzie Gminy 
realizacji tej inwestycji, bo to pismo ni przedstawia sposobu jej realizacji oraz wpływu 
zagrożeń. Pan Zastępca powiedział, że ma nadzieję, że pan Dyrektor rozważy tę prośbę. 
Następnie Pan Zastępca powiedział, że pani Wanda Hańczaryk Sołtys Cisowa bardzo długo 
nalega o zorganizowanie spotkania w sprawie wydobywania kruszyw z dna morskiego na 
terenie naszej wysokości. Pan Radosław Głażewski powiedział, że Regionalna Dyrekcja 
Ochrony Środowiska niestety  nie chce przybyć na takie spotkanie. Pan Zastępca powiedział, 
że podjął bezpośrednie rozmowy z wykonawcą firmy z Gdańska i firma była zaskoczona 
prośbą ale zobowiązali się że przyjadą i wyjaśnią cel inwestycji, która jest planowana.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu pani 
Wandzie Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo.  

Pani Wanda Hańczaryk Sołtys Sołectwa Cisowo podziękowała za informację, że 
odbędzie się spotkanie z tą firmą. Następnie pani Sołtys powiedziała, że w związku                      
z Duńczykami, których gościła u siebie, to nie są tylko Duńczycy, bo ludzie byli z Łotwy, 
Litwy, Ukrainy i Polacy. Mówczyni powiedziała, że szkoła w Bobinie przyjmuje również 
naszych uczniów do szkoły rolniczej, którzy często mogą wyjechać do Dani do szkoły 
rolniczej. Pani Sołtys powiedziała, że każdy uczeń dostaje pięć tysięcy koron na wyżywienie    
i mieszkanie i ma takie kieszonkowe. Mówczyni powiedziała, że uczeń jadąc ze szkoły                    
z bobina tam do dani przez pół roku do ośmiu miesięcy tylko język angielski i po ukończeniu 
tej szkoły otrzymuje taki jakby licencjat i przechodzi na praktyki do farmera Duńskiego                      
i wraca tutaj z certyfikatem. Mówczyni powiedziała, że jest to szkoła i życia i jest to pomocne 
tutaj. Mówczyni prosiła Sołtysów i radnych, że jak będzie młodzież chętna to niech 
kontaktuje się ze szkoła w Boninie w tej sprawie.  
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radnemu Wiesławowi Moskwie.  

Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo poruszył temat boiska 
sportowego w miejscowości Barzowice. Pan Radny powiedział, że zauważył, że jest pan 
Kaźmierczak Prezes LZS i chciałby zapytać pana Prezesa, czy jakieś pisma do Wójta, czy na 
spotkaniach sportowych była omawiana kwestia boiska sportowego w Barzowicach.  

Pan Jan Kaźmierczak Prezes GZ LZS Darłowo powiedział, że Barzowice błąkają 
się po tych miejscowościach. Mówca zwrócił się z gorącą prośbą do władz Gminy Darłowo o 
uwzględnienie tego boiska bo jest akurat taka potrzeba.  

 
(Na sesję przyszła Pani Jolanta Janicka Radna Rady Gminy Darłowo) 
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Wacławowi Rogińskiemu.  
Pan Wacław Rogiński Zainteresowany (Mówca nie jest Mieszkańcem Gminy 

Darłowo) powiedział, że odnosi się do reakcji pana radnego Krzyżanowskiego, który nie 
wiadomo dlaczego, czy nie potrafi odczytać wniosku złożonego w formie ustnej, kiedy 
kodeks postępowania administracyjnego jak najbardziej dopuszcza taką formę. Mówca 
powiedział, że jeżeli Pan Radny nie wie jak zareagować w jaki sposób na taki wniosek, to jest 
to problem Pana radnego. Pan Wacław Rogiński powiedział, że Pan radny odpowiada 
odpowiednio na wniosek złożony w formie ustnej przez sołtysa w dniu dotyczący i dalej Pan 
radny tą sprawę w sposób merytoryczny rozpoznaje. Mówca powiedział, że tak się robi                       
w normalnych, zdrowych, bez uprzedzeń, zorganizowanych instytucjach jaką jest Rada 
Gminy.  Mówca powiedział, że dziwi go natomiast, że wypowiedzi pana Przewodniczącego, 
który uczestniczył w wielu spotkaniach, natomiast nie padła żadna informacja, że spotkania te 
były monitorowane przez telewizje Polsat program śledczy „Państwo w Państwie” i czeka ich 
sprawdzian, mianowicie rozpoznanie tego sposobu, tego modelu postępowania, bo ten model 
cały czas jest kontynuowany i tu się nic nie zmienia. Mówca powiedział, że w niedzielę 
będzie można zobaczyć jak lustro jak lustrze nasze odbicie dlaczego my cały czas 
postępujemy w taki sposób. Mówca powiedział, że może tylko czuć zażenowanie gdzie 
uczestniczył niedookreśliło się, że w tych zebraniach tez brała udział telewizja ogólnopolska 
„Państwo w Państwie” i ten program będzie w niedzielę upubliczniony. Pan Wacław Rogiński 
powiedział do pana Przewodniczącego, że taką rzecz trzeba powiedzieć sołtys om jak 
najbardziej, bo to dotyczy nas wszystkich, naszego gospodarza i radnych. Mówca powiedział, 
że na tych spotkaniach była garstka radnych. Pan Wacław Rogiński powiedział, że był na 
debacie publicznej z udziałem autora projektu i to jest jakieś nieporozumienie, żeby autor 
projektu nie…, odmówił autoryzacji opracowania, które wykonał. Mówca powiedział, że                              
w dobrej wierze, jeśli coś jest inwestowane z pieniędzy  publicznych to zwrócili się za 
pośrednictwem stowarzyszenia, za pośrednictwem Wójta z prośbą o złożenie autoryzacji, że 
to opracowanie wykonane przez panią projektant spełnia standardy. Mówca powiedział, że 
standardem jest, że jest zgodnie z przepisem prawa zagospodarowania przestrzennego, 
prawem planowania, prawem ochrony środowiska, prawem energetycznym. Mówca 
powiedział, że pani projektant kompletnie nie miała tego i mówiła, że miała tylko umowę                   
z Wójtem i pytała czego od niej chce. Pan Wacław Rogiński powiedział, że na tym spotkaniu 
Pan radny Krzyżanowski nawet żadnej reakcji nie wykazał. Pan Wacław Rogiński powiedział 
do Rady Gminy Darłowo że czeka ich ustosunkowanie się do tego i tutaj ma pretensje do 
radnych, bo takie zdarzenie jak debata z autorem projektu, a radnych nie było na tym 
spotkaniu i później dziwią się, że są manipulowani, że są zmuszani do głosowania                           
w sprawach, które wymagają naprawdę specjalistycznej wiedzy. Pan Wacław Rogiński 
powiedział, że tutaj będzie miał pretensje do Przewodniczącego Komisji Urbanistyczno-
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Planistycznej, który wprost pochwali ten model postępowania nie zwracając się do 
specjalistów, chociażby do zewnętrznej kancelarii prawnej o rozwiązanie problemu. Mówca 
powiedział, że naprawdę stoją przed poważnym zagadnieniem, bo mianowicie mamy w tych 
obrębach plan obowiązujący z 2005roku, a elektrownie stoją. Mówca powiedział, że one                   
w tym opracowaniu są oznaczone jako elementy będące w trakcie projektu, a one stoją i teraz 
radni nie mogą się ograniczyć do głosowania „tak” lub „nie”. Mówca powiedział, że każda 
lokalizacja powinna być wnikliwie rozpoznana i do tego ma pretensje. Mówca prosił, żeby 
radni jako radni wykazali co najmniej minimum zainteresowania, bo to nie polega na tym, 
żeby poddawać się tak jak to chce gospodarz czy tak jak chce inwestor, tylko Radni musza 
wykazać jakieś minimum odpowiedzialności. Pan Wacław Rogiński powiedział, że 
odpowiedzialnością jest zadawania pytania: „Dlaczego tak się dzieje?”. Pan Wacław Rogiński 
powiedział, że przecież skoro jedną uchwałę uchylił sąd najwyższy to Pani architekt nie może 
ignorować takich orzeczeń, bo to są orzeczenia sądów najwyższych. Pan Wacław Rogiński 
powiedział, że pani Architekt powiedziała, że orzecznictwo w Polsce jest różnorakie. Pan 
Wacław Rogiński powiedział, że taki autor sam sobie wystawia wizytówkę. Mówca wskazał, 
że mamy tutaj obok niego osobę, która swoją konsekwencją i uporem wzruszyła uchwałę 
Rady, ale okazuje się, że tego samego dnia podjętych zostało jeszcze pięć takich uchwał                       
z taką samą wadą prawną i okazuje się, że organ, który jest zobowiązany do podejmowania 
działań z urzędu nie zareagował. Mówca powiedział, że pytanie jest takie: „Dlaczego jedna 
uchwała została wzruszona a pozostałe są takie jak gdyby nic się nie działo?” Pan Wacław 
Rogiński powiedział, że chodzi o to, ze musza się z tym zmierzyć bo ten problem się nie 
rozwiąże, a prędzej czy później trzeba będzie dokonać inwentaryzacji. Mówca powiedział, że 
tutaj ma pretensje przede wszystkim do działu, który takie postępowania prowadzi, bo nie ma 
możliwości dostrzeżenia kiedy o kto popełnił jakie zaniedbanie. Mówca przypomniał                       
o wymogu po nowelizacji kpa, aby każda sprawa wymagała chronologii postępowania                      
i czynności. Pan Wacław Rogiński powiedział, że mówi się, że te projekty, które są w trakcie, 
bo te zebrania to były z inicjatywy gospodarza – przy tym powiedział, ze na wszystkich 
zebraniach nie był – natomiast zaskoczyło go to, że na wszystkich zebraniach gospodarz, 
czyli Wójt wykazywał niesamowite zaangażowanie w obronę tych właśnie opracowań 
wiedząc, że one mają ta właśnie wadę prawną. Pan Wacław Rogiński powiedział, że doszło 
nawet do zebrania w Starym Jarosławiu, gdzie wójt nawet ręczył czerwona pieczątką, że to 
jest zgodne z prawem. Pan Wacław Rogiński następnie powiedział, że oznacza to, że wójt 
wchodzi nawet w uprawnienia architekta. Mówca powiedział, że tutaj cuda się dzieją i my 
tych cudów dotykamy. Pan Wacław Rogiński powiedział, że jeżeli coś jest na rzeczy, a tu jest 
naprawdę bardzo poważna rzecz, to dopiero wczoraj na przykład elektrownie dostały 
uruchomienia, a przez ile dni one jako przeszkody lotnicze nawet nie miały oznaczeń. Mówca 
powiedział, że one nie miały sygnalizacji ostrzegawczej w nocy i dzięki Bogu nic się nie 
stało. Pan Wacław Rogiński powiedział, że na zebraniu w Jeżyczkach poruszył ten problem to 
pracownicy, którzy mają do czynienia z lotnictwem zarzucili mu kłamstwo i powiedzieli, że 
to jest nie możliwe, a pan Krzyżanowski nawet się słowem nie odezwał. Pan Wacław 
Rogiński powiedział, że tak jest a one faktycznie nadal nie świecą. Pan Wacław Rogiński 
nawiązując do uchwały, do autopoprawki powiedział, że ubolewać możemy, że radni 
reprezentujący okręg Barzowic z przypadków losowych w porę nie złożyli stosownych 
wniosków. Mówca powiedział, że natomiast wójt Gminy zagwarantował mieszkańcom                     
w piśmie z 2011 roku, że ta inwestycja ujęta zostanie w budżecie. Mówca powiedział, że oni 
obiecali młodzieży, że właśnie jest to zagwarantowane. Następnie mówca zapytał o co chodzi. 
Po czym powiedział, że wójt oszukał wprost mieszkańców. Pan Wacław Rogiński powiedział, 
że nie można doprowadzać do takich sytuacji. Następnie powiedział, że nie wie czym się 
trzeba kierować, ale jeśli dany okręg, dana grupa ludzi okazuje zaangażowanie i to w interesie 
ogólnospołecznym, bo stowarzyszenie, które powstało w Barzowicach nie występuje tylko                 
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w interesie swoich mieszkańców, bo to stowarzyszenie występuje w interesie mieszkańców 
całej Gminy. Mówca powiedział, że to, że ta sprawa unaoczniła się, że tyle zostało wydanych 
decyzji mimo stwierdzenia nieważności planu jest zasługą też tego stowarzyszenia i nie 
można w ten sposób odreagowywać, że za to co oni wam zrobili będą teraz w ten sposób 
karani. Pan Wacław Rogiński powiedział, że nie można karać młodzieży. Mówca powiedział, 
że młodzież angażuje się, bardzo pozytywnie występuje, bo coroczne zloty młodzieży są           
w charakterze odnowy w duchu świętym i to jest promocja dla Gminy.  pan Wacław Rogiński 
powiedział, że składa serdeczną prośbę do radnych, żeby nie mówić, że to jest za późno, bo to 
jest kwestia tylko dokonani inwentaryzacji, czy faktycznie wójt gwarantował to w piśmie, jaki 
jest stan zaawansowania tej inwestycji, bo są już budowane. Mówca powiedział, że to nie jest 
tak, że młodzież czeka i nic nie robi. Mówca powiedział, że oni naprawdę jako mieszkańcy 
Barzowic podejmują ze swojej strony wysiłki i naprawdę mają określone terminy żeby to 
boisko powstało. Pan Wacław Rogiński powiedział, że kolejna sprawa dotyczy Pana Wójta, 
mianowicie kiedy wójt ze swojej inicjatywy wystąpi, ponieważ radni jako organ nadzorujący 
działalność wójta inicjatywy takiej nie wykazują, natomiast Pan Zastępca Wójta jest 
przewodniczącym Komisji Urbanistyczno-Planistycznej, więc kiedy w ramach 
przysługujących obowiązków – bo to jest obowiązkiem komisji – rozstrzygną ten problem tej 
zawiłości prawnej, mianowicie jak się ustosunkować do opracowania pani Architekt, która 
umieściła w formie opisowej i graficznej elektrownie, które są jakoby w trakcie 
projektowania, ale one fizycznie już stoją? Pan Wacław Rogiński powiedział, że od radnych 
będzie się domagało, żeby byli śle… 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do 
Pana Rogińskiego, że na chwile mu przerwie. Pan Przewodniczący powiedział, że radni już 
wszyscy otrzymali pisma jakie wójt wystosował zarówno do Nadzoru Budowlanego, jak i do 
Wojewody odnośnie tego, że Wojewoda nie uchylił jako ten nad uchwałą, która w trzydzieści 
dni była ogłoszona i miał trzydzieści dni na to jej ogłoszenie w dzienniku urzędowym, pan 
Przewodniczący powiedział, że było to w 2008 roku. Następnie powiedział, że pan Wójt                      
i radni otrzymali do skrzynek pisma, które otrzymał nadzór budowlany oraz wojewoda 
zachodniopomorski. Pan przewodniczący powiedział, że tak na to od razu odpowiada i prosi           
o konkretne wnioski, bo Pan tutaj streszcza spotkania jakie były i tak dalej. Pan 
przewodniczący powiedział, że jak Pan Rogiński ma jakiś wniosek konkretny to prosi                      
o przedstawienie go.  

Pan Wacław Rogiński Zainteresowany sprawami wiatraków powiedział do pana 
Przewodniczącego, że to streszczenie to pan przewodniczący powinien wykonać, bo tu jest na 
temat … 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że to 
czy była telewizja na spotkaniach w Nowym Jarosławiu, czy Starym Jarosławiu to tak, 
przecież Sołtysi tutaj są obecni i przecież to widzieli i tak samo ci, którzy uczestniczyli w tym 
spotkaniu. Pan Przewodniczący zapytał, czy musi powiedzieć tutaj na radzie, ze była tam 
telewizja?  

Pan Wacław Rogiński Zainteresowany sprawami wiatraków odpowiedział, że nie. 
Mówca powiedział, że pan Przewodniczący ograniczył sie tylko do tego, że brał udział w 
spotkaniach.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że tak.  
Pan Wacław Rogiński Zainteresowany sprawami wiatraków powiedział, że to 

wszystko, ale jakie było stanowisko mieszkańców, jaka była reakcja gospodarza Rady 
Sołeckiej.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 
protokoły z tych spotkań już są w Biurze Rady. Następnie zapytał, czy pan Rogiński chce się 
z nimi zapoznać? 
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Pan Wacław Rogiński Zainteresowany sprawami wiatraków odpowiedział, że nie. 

Mówca następie powiedział, że pan Przewodniczący chce tutaj wywołać miedzy nimi … 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy powiedział, ze nie chce tego 

wywołać.  
Pan Wacław Rogiński Zainteresowany sprawami wiatraków powiedział, że nie 

chodzi o to, żeby tworzyć tu antagonizmy, żeby tworzyć mur. Mówca powiedział, że trzeba 
się z tym zmierzyć, bo prędzej czy później to przyjdzie i odwlekanie, nie postrzeganie tego 
nam szkodzi. Mówca powiedział, że dlatego on ta sprawę skończy. Mówca powiedział do 
pana Przewodniczącego, że natomiast Przewodniczący był na tym spotkaniu obecny                         
z radnymi, kiedy był pan organizatorem tego spotkania, to nie było możliwości 
wypowiedzenia się, bo wszystko było cenzurowane. Pan Rogiński powiedział do pana 
Przewodniczącego, że wie jak było, na zasadzie unaocznienia problemu, który jest i problem 
nie jest zlikwidowany ale ten problem się cały czas uaktywnia ponieważ jest autor projektu 
ten sam, który w 2008 roku to robił i ta pani – ten autor projektu – tą samą wadę prawną 
kontynuuje. Pan Rogiński powiedział, że nie można mówić, że tylko procedura była nie taka, 
i zrobiliście prognozę oddziaływania i jest wszystko ok. Pan Wacław Rogiński powiedział, że 
tu jest kilka nieprawidłowości. Pan Wacław Rogiński powiedział, że dlatego raz widać, że 
dotyczy to sesji budżetowej i chciałby aby radni uwzględnili zaangażowanie mieszkańców 
Barzowic, i prosi przede wszystkim o zagospodarowanie tego wolnego czasu młodzieży. 
Mówca powiedział, że jeżeli my młodzież będziemy oszukiwać, no to stracimy 
wiarygodność, a to nie jest inwestycja, która ma być konsumowana i której nie będzie widać. 
Mówca powiedział, że na tym boisku mają być realizowane imprezy dla wszystkich 
mieszkańców. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 
Panu Zastępcy Wójta.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że ma 
pytanie do pana Piotra, bo też uważa, że boisko jest potrzebne i oczywiście jest ono 
potrzebne, ale ma pytanie do Pana Piotra czy pan Rogiński kiedyś deklarował, że dołoży do 
boiska? 

Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice odpowiedział, że nie.  
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo podziękował.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 

radnemu Jerzemu Krzyżanowskiemu.  
Pan Jerzy Krzyżanowski Rady Gminy Darłowo powiedział do pana Rogińskiego, 

że wie, że pan Rogiński nie może na niego patrzeć bo nie poparł jego pokrętnych wniosków                   
i starań o to, żeby kolejny wiatrak w Jeżycach został postawiony – wiatrak pana Rogińskiego. 
Pan Radny powiedział, że to są personalne sprawy miedzy nimi i ni powinien pan Rogiński 
tak na forum Gminy bezpośrednio ich poruszać. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że 
jeżeli chodzi o wniosek ustny pana Sołtysa, to chodziło … Pan Jerzy Krzyżanowski 
powiedział do pana Rogińskiego, że trzeba się najpierw dobrze zorientować zanim się coś 
powie, bo pan dobrze i dużo umie mówić i pana aksamitny głos może słuchać cały dzień ale 
tu nie jest ta pora i ten czas aby tego słuchać. Pan Krzyżanowski powiedział do pana 
Rogińskiego, że ten wniosek złożyła Pani radna Jolanta Janicka do zmian w budżecie                        
o zabezpieczenie pieniędzy na boisko w Barzowicach i ten wniosek został przez radnych 
odrzucony. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że nie był to wniosek ustny pana sołtysa 
tylko pani radnej Janickiej. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że to jest jedna sprawa                   
i pouczanie go co ma osobiście robić jako radny to jest troszeczkę nie na miejscu. Druga 
sprawa to spotkanie z panią projektant planu zagospodarowania przestrzennego. Pan Jerzy 
Krzyżanowski powiedział do pana Rogińskiego, że Pani projektant ma umowę z Gminą i na 
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podstawie tej umowy robi projekt do uchwały, która będzie później rozpatrywana przez radę. 
Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że Pan Rogiński dobrze wie, że nie musi być pod tym 
projektem tych podpisów, bo wystarczy ta umowa z Gminą i jest to załącznik do uchwały. Pan 
Jerzy Krzyżanowski powiedział, że Pan Rogiński dobrze o tym wie i niech nie robi z mózgu 
ludziom wody. Trzecia sprawa dotyczyła świateł w wiatrakach w Jeżycach, co poruszył pan 
Rogiński w swojej wypowiedzi. Pan Jerzy Krzyżanowski powiedział, że jeżeli pan Rogiński 
ma dobra pamięć – i liczy na to, że ma dobrą pamięć. Pan Radny Krzyżanowski powiedział, 
że jeszcze sam osobiście powiedział, że faktycznie światła te nie są zaświecone na 
wiatrakach, co potwierdził mieszkaniec Sławna, który pracuje w Jeżycach. W związku z tym 
pan radny Krzyżanowski powiedział do pana Rogińskiego, żeby się troszeczkę nie mijał                  
z prawdą. Pan Radny Krzyżanowski powiedział do tego pana, że wie, że Pan Rogiński na 
niego patrzeć nie może, ale to może sobie okulary założy jakieś ale to już pozostawia.  

Pan Wacław Rogiński Zainteresowany sprawami wiatraków powiedział do pana 
przewodniczącego, że został do tablicy wywołany. Mówca powiedział do pana radnego 
Krzyżanowskiego, że po pierwsze jeżeli podnosi zarzut braku w projekcie określonych 
załączników i zaświadczeń, to nie jest gówniarzem w krótkich majteczkach. Pan Wacław 
Rogiński powiedział, że to radny krzyżanowski powinien się wstydzić, że podjął się Pan 
odpowiedzialnej funkcji i na pytanie mieszkańca w stosunku do którego miejscowości stoi 
turbina w odległości niecałych trzystu metrów, a pan mu cytuje, że macie rozwiązanie 
polegające na wyciszeniu do dwieście trzydzieści metrów. Pan Wacław Rogiński powiedział, 
że z taką wypowiedzią Pan Radny Krzyżanowski powinien się pod schować. Mówca 
powiedział, że nawet nie będzie określał do kogo, bo to będzie dyskomfortem dla tego 
stworzenia, jeżeli pan Krzyżanowski jako radny Jeżyc widząc co się dzieje i on do niego się 
zwrócił w stosunku do budowy, która była rozpoczynana. Pan Wacław Rogiński powiedział, 
że nie ma nic wspólnego kiedy otrzymali decyzje, bo pan jest mieszkańcem Jeżyc i Pan widzi 
w jakiej odległości od zabudowy to jest budowane. Pan Wacław Rogiński powiedział, że Pan 
radny ma ładną stronę internetową i pięknie występuje w sprawie znaku drogowego, 
przystanku, którego woda podleje i ładnie interpelacje pisze ale w tej sprawie nic radny nie 
zrobił. Pan Wacław Rogiński powiedział, że nie potrzebuje okularów, żeby to widzieć. Pan 
Wacław Rogiński powiedział do radnego Krzyżanowskiego, że jest na niego skazany. 
Ponieważ radny jest reprezentującym wieś Jeżyce dlatego dostarczył mu wszystkie materiały, 
żeby odpowiednio zareagował, a mówienie, że ktoś wcześniej dostał decyzje to niema nic do 
rzeczy ponieważ ta działka na której ma powstać ta elektrownia ona była w tym samym czasie 
pod lokalizację ustanowiona już po te istniejące.    

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zwrócił uwagę 
Panu Rogińskiemu, że tutaj taki dialog powstał tylko pomiędzy paniami a tutaj pani Grażyna 
Marcinkowska chciała zabrać.  

Pan Wacław Rogiński Zainteresowany sprawami wiatraków powiedział, że to nie 
dialog, bo chodzi o to, że  jeżeli Pan Krzyżanowski będzie takie informacje głosił publicznie 
to należy zapytać dlaczego to robi? Czy on reprezentuje naprawdę mieszkańców Jeżyc? Pan 
Wacław Rogiński powiedział, że był w Jeżycach n a posesji Pana Waldemara 
Kożuchowskiego i tam jest jak lądowisko samolotów. Mówca powiedział, że poprzez tego 
typu zapisy dlatego walczą o ten plan teraz, żeby nie dochodziło do takich kompromitujących 
zapisów, bo później już nie ma odwołania. Pan Rogiński powiedział, że pan radny widząc, że 
buduje się w takiej odległości teraz w trakcie to jakie podjął Pan Radny działania, żeby 
wstrzymać, ponownie ocenić? Mówca powiedział, że radny nic nie zrobił, a mówi, żeby 
okulary zakładał. Pan Wacław Rogiński powiedział, że jego inwestycja jest pewna i już 
prawomocna.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do 
pana Rogińskiego, że tutaj nie chcą wiedzieć, czy ta inwestycja jest pewna czy nie. Po tym 
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udzielił głosu Pani Grażynie Marcinkowskiej, mieszkance Gminy Darłowo.  
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Mieszkanka Gminy Darłowo 

powiedziała, że to dotyczy wszystkich radnych, bo po prostu się nikt takiej troski nie wykazał 
o mieszkańców kiedy im szkodzą wiatraki. Nikt się tym nie zainteresował i jest tutaj cały czas 
odpierany zarzut bo tu  jest walka o przepchnięcie tych wiatraków dalej. Mówczyni 
powiedziała, że nasi przedstawiciele nie martwią się dalej co będzie z nami, i nie widzi żadnej 
dyskusji. Pani Grażyna powiedziała, że prace radnych ocenia na bardzo niskim poziomie. 
Mówczyni powiedziała, że oni nie interesują się zatem nie wie, czy to są przedstawiciele firm 
wiatrakowych czy to są nasi przedstawiciele. Mówczyni określiła, że wygląda na to, że raczej 
tych firm wiatrakowych. Następnie Pani Marcinkowska powiedziała, że chciałaby, żeby 
Wysoka Rada i pan Przewodniczący i komisja, która tutaj doradcza jest zainteresowała się 
tym problemem naszego zdrowia przede wszystki8m, bo to jest duża społeczność. Mówczyni 
powiedziała, że po prostu należałoby się tym zainteresować i popracować nad tym. Jak to 
dalej ma wyglądać? Mówczyni powiedziała, że przecież dalej tak nie może wyglądać praca 
radnych. Mówczyni powiedziała, że tutaj nie usłyszała żadnej dyskusji przyjaznej.  

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 
Panu Zastępcy Wójta. 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że rozumie 
Pani Grażyny intencję i powiedział, że musi Przynach pani Grażynie troszeczkę racji, bo na 
zebraniach mało radnych uczestniczyło.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz Mieszkanka Gminy Darłowo 
powiedziała, że jeszcze chciała dodać, że te głosy, które słyszy, a szczególnie Pana 
Krzyżanowskiego to są ataki na ludzi wypowiadających się. Mówczyni powiedziała, że tak 
nie godzi się panu radnemu, tak nie należy się zachowywać. Tak nie powinna się zachowywać 
osoba wybrana przez społeczeństwo. Mówczyni powiedziała, że pan radny atakuje po prostu 
zamiast słuchać spokojnie i odpowiedzieć. Mówczyni powiedziała, że zamiast tego 
wypowiadają się jaka ta osoba jest i co ona robi. Mówczyni powiedziała, że przecież to 
nikogo nie interesuje. Ich interesuje raczej działanie naszej rady, a nie żeby rada oceniała 
osoby, które tutaj się wypowiadają. Mówczyni powiedziała, że wydaje jej się, że nie do tego 
została rada powołana.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Sołtysowi Kazimierzowi Grzybak.   

Pan Kazimierz Grzybak Sołtys Sołectwa Wiekowo powiedział, że myśli, że będzie 
tu teraz przedstawicielem większości sołtysów, a chciał się wypowiedzieć w sprawie 
wykorzystania funduszu sołeckiego. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że cały czas są 
problemy z wykorzystaniem tego funduszu i czasami się tak zastanawia kto jest 
odpowiedzialny za wykorzystanie funduszu sołeckiego, czy Urząd Gminy bo to jest zapisane 
w budżecie, czy Sołtys?  Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że wygląda na to, że jak sołtys 
będzie chodził, będzie dreptał, to coś może wydrepcze. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, 
że po prostu dwa tygodnie temu dowiedział się, że nie będą realizowane do końca roku żadne 
rachunki, żadne faktury, żadne wydatki z funduszu sołeckiego i w związku z tym, może 
egoistycznie sobie pomyślał, że musi dopilnować i dowiedzieć się, że jak będzie z jego 
funduszem, ale widzi, że tutaj jest chyba sto procent sołectw, które do końca nie mają 
wykorzystanego tego funduszu sołeckiego i to nie tylko z winy, że sołtys tam gdzieś nie 
dopytał się ale, że tutaj znajda się tez inne rzeczy. Pan Sołtys Kazimierz Grzybak powiedział, 
że chciałby się dzisiaj dowiedzieć jakie będzie stanowisko w tej chwili Gminy z ta pozostałą 
kwotą pieniędzy funduszu sołeckiego, czy z dniem 31 grudnia to wszystko przepadnie, czy 
też będzie to przeniesione w innej formie do wykorzystania przez sołectwa. Pan Sołtys 
Wiekowa powiedział, że jemu tak powiedziano, że jak chce wykorzystać, to ma założyć swoje 
pieniądze a może mu po tym zwrócą te pieniądze. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że on 
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właśnie tak dziewięćdziesiąt procent tego budżetu właśnie tak wykorzystuje, że zakłada swoje 
pieniądze no i cierpliwie czeka miesiąc, dwa, trzy nie raz aż mu ktoś jego fakturę z tej sterty 
wyciągnie na wierzch. Pan Kazimierz Grzybak powiedział, że po prostu chce wiedzieć 
konkretną odpowiedź dzisiaj dlatego, ze czasu już nie ma dużo, a wtedy będzie widział jak 
jako sołtys ma się do tego ustawiać, żeby ten fundusz wykorzystać możliwie w stu 
procentach.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu 
Panu Zastępcy Wójta. 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że swoją 
wypowiedź skieruje od razu do sołtysów, bo Pan Kazimierz wywołał go do odpowiedzi. Pan 
Radosław Głażewski powiedział, że pan Kazimierz Grzybak jest bardzo skutecznym 
sołtysem, gdyż sam podkreślił praktycznie cały fundusz sołecki praktycznie z dwóch lat 
chociaż się nie nazywa to funduszem sołeckim, lecz środki sołeckie, no można powiedzieć, że 
skutecznie wykorzystał. Pan Radosław Głażewski powiedział, że ogólnie mówi o środkach              
z tych funduszy z tych dwóch lat, które nie były zrealizowane i są wykorzystane na poziomie 
sześćdziesięciu, ogólnie około siedemdziesięciu procent. Pan Zastępca powiedział, że są 
sołectwa, które niektóre w całości wykorzystały fundusz sołecki, ale i są tez sołectwa, które              
z przykrością musi stwierdzić, że nie miały tego wykorzystanego. Pan Radosław Głażewski 
powiedział, że praktycznie z tych dwóch lat te środki stanowiły milion złotych i są poważnym 
zapisem w budżecie Gminy. Pan Zastępca powiedział, że stara się, żeby były racjonalnie 
wykorzystywane dawać tym sołectwom, ale niestety sytuacja się skomplikowała, bo Gmina 
nie ma środków finansowych żeby zrealizować do końca fundusze sołeckie. Pan Zastępca 
powiedział, że z przykrością musi to stwierdzić. Mówca powiedział, że przykro mu z tego 
powodu. Następnie Pan Radosław Głażewski powiedział, że aczkolwiek na komisji Pan Wójt 
zapewnił, że niezrealizowane inwestycje będą przeniesione na rok następny w ramach tego 
funduszu.  

Pan Wacław Rogiński Zainteresowany sprawami wiatraków powiedział, że na 
koniec z uwagi, że nie ma formalnego wniosku i nie ma reprezentującego radnego z okręgu 
Barzowic zwraca się do Pana Przewodniczącego, żeby z własnej inicjatywy podpisał się pod 
tym wnioskiem, ponieważ no mamy teraz taki czas Bożego Narodzenia i nie wyobraża sobie, 
żeby młodzieży powiedzieć, że oni mimo swego zaangażowania ponownie zostaną 
negatywnie rozpoznani przez radnych. Pan Wacław Rogiński powiedział, że dlatego tutaj taka 
serdeczna prośba do radnych żeby pochopnie nie podejmować tych decyzji, a pochylić się                  
i wykazać minimum zainteresowania, bo jak będzie się oszukiwać młodzież no to na kogo 
mają … Pan Wacław Rogiński powiedział do pana przewodniczącego, że uprzejmie prosi ten 
wniosek przeczytać ponieważ pan przewodniczący będzie wnioskodawcą i prosi go to.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do 
pana Rogińskiego, że to jest tak, że pan Rogiński mu wciska do podpisania i zmusza do 
podpisania wniosku, który był już ustnie złożony już przez panią radną Janicką i ten wniosek, 
nie było skąd w budżecie na dzień dzisiejszy wziąć. Pan przewodniczący powiedział, że 
gwarancje na dzisiaj są tylko takie, że Pan Wójt wygospodaruje maksymalnie siedemdziesiąt 
tysięcy na to boisko w Barzowicach i tak to jest ujęte i po piętnastym stycznia będzie to tak 
ujęte.  

Pan Wacław Rogiński Zainteresowany sprawami wiatraków powiedział do Pana 
Przewodniczącego, że mimo tego bardzo prosi, bo zainteresowanie, bo jeżeli mamy już takie 
optymistyczne nastawienie to niech radni ze swojej strony przyjadą i zobaczą i może jeszcze 
coś na tym zrobimy. Mówca powiedział, że naprawdę chcą w tym uczestniczyć.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział dobrze. 
następnie udzielił głosu panu Sołtysowi Barzowic.  

Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice powiedział do pana 
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Przewodniczącego, że ma tez taką prośbę, bo za siedemdziesiąt tysięcy zapewnione przez 
pana Wójta to będą  budować boisko z pięć lat. pan Sołtys powiedział, że żeby 
zmodernizować to boisko  potrzeba jest około czterystu tysięcy. Pan Piotr Szewczykowski 
powiedział, że zastanawia się jak ładnie tak pojmować, że te płyty jumbo w sołectwach, to 
dlaczego się nie kładzie jednego rzędu a drugi za dwa lata? Pan Sołtys powiedział, że on 
uważa, że zapewnić siedemdziesiąt tysięcy to nie ma co się brać w ogóle za boisko. Pan Piotr 
Szewczykowski powiedział, że to jest jego taka decyzja i on tak mówi, bo jest kosztorys za 
czterysta tysięcy i nic nie zrobią. Pan Sołtys w sprawie boiska powiedział, że albo robią albo 
nie robią bo dla niego to jest niepojęte.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Sołtys Wicia.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że solidarnie chciała 
poprzeć Sołtysa z Barzowic. Mówczyni powiedziała, że może szkoda, że ta inwestycja została 
odrzucona ponieważ z własnego doświadczenia wie, że położenie tej inwestycji                                 
w Barzowicach bardzo blisko Wicia w okresie letnim może być wykorzystane również                     
w celach zarobkowych. Mówczyni powiedziała, że ponieważ ludzie proszą to wynajmują 
takie boisko w Jarosławcu i płaca za to. Pani Sołtys powiedziała, że takie boisko można 
poszerzyć w zakresie innych dziedzin sportu, jak na przykład siatkówka. Pani Sołtys 
powiedziała, że można podejść ekonomicznie do tej sprawy. Pani Małgorzata Żugaj 
powiedziała, że jak jest Sołtysem tej kadencji i od pierwszej sesji pamięta jak Sołtys Barzowic 
wypruwa żyły na temat tego boiska. Pani Sołtys powiedziała, że bardzo wiele oni sami 
zrobili, także szkoda, żeby jeśli jest taka inicjatywa, żeby tego nie docenić. Pani Małgorzata 
Żugaj powiedziała, że uważa, że takie wioski, w których jest lider, czyli sołtys, który może 
pociągnąć trochę ludzi no to właśnie takim miejscowościom należy się wsparcie a nie takim 
jak Az nie chce się wierzyć, że są jakieś układy. Mówczyni powiedziała, że Barzowice od 
dłuższego czasu bardzo się angażują i nawet o ławki się postarali, a i sama drużyna się stara             
i ma osiągnięcia, wiec nie rozumie dlaczego ta inwestycja zostaje odrzucona. Mówczyni 
powiedziała, że warto patrzeć na te sprawy pod względem ekonomicznym, bo na tych 
inwestycjach można zarabiać. Następnie pani Małgorzata Żugaj Sołtys Wicia poruszyła temat 
odśnieżania. Pani Sołtys powiedziała, że odśnieżanie w naszej Gminie ocenia jako dobre. Pani 
Małgorzata Żugaj powiedziała, że mieszkała kiedyś w mieście i nie miała tak dobrze 
odśnieżonej ulicy. Mówczyni powiedziała, że ci co odśnieżają są zawsze na telefon i ma 
nadzieję, że i w tym roku tez to będzie tak wyglądało. Pani Sołtys zapytała tylko czy jest jakiś 
cykl dowodzenia, bo dwa lata temu prawie zamarzła i tydzień z domu nie wyjeżdżała.    

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że pan                    
a Janusz Sobieraj jest odpowiedzialny i będzie ratował.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie poruszyła temat wyjazdów ze 
świetlicy i zapytała czy jest możliwość aby dzieci pewnej zaprzyjaźnionej matki mogły 
jeździć z innymi dziećmi z grupie ze świetlicy na przykład na basen. Pani Małgorzata Żugaj 
powiedziała, że ta matka sama mogłaby wziąć te dzieci na ten basen, ale te dzieci rozwijają 
się społecznie i chcą jeździć w grupie. Pani Sołtys zapytała, czy jeśli byłoby tak, że z jej 
wioski cztery dzieci by nie pojechały czy w to miejsce mogły by tamte dzieci pojechać? Czy 
możliwa jest taka pula miejsc.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że 
ponieważ jest teraz taki okres przedzimowy to pan Janusz Sobieraj przedstawi takie 
zarządzenie Wójta dotyczące utrzymania dróg gminnych i nie będzie się za pana Janusza 
wypowiadał. Natomiast w sprawie dzieci wyjeżdżających na basen pan Zastępca Wójta 
powiedział, że środki na świetlicę w Barzowicach także dotyczą dzieci z miejscowości Wicie, 
które nie mają własnej świetlicy. Także w Barzowicach jest świetlica jakby dla dwóch 
miejscowości, wiec myśli, że taka możliwość oczywiście jest uczestniczenia tych dzieci. 
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Ponieważ oczywiście ilość tych dzieci jest ograniczona, także prosi nie sądzić, że wszystkie 
dzieci, ponieważ nie ma na tyle pieniędzy. Pan Radosław Głażewski powiedział, że myśli, że 
w przyszłym  roku będą organizowane zajęcia pływania i jak ta pani zgłosi to do świetlicy to 
jest duże prawdopodobieństwo, że te dzieci pojadą na naukę pływania.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że chodzi tu bardziej o 
jakieś wycieczki.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział do pani 
Sołtys, ze to jest oczywiste, że dla dzieci z Wicia zapewnia – jeżeli są organizowane wyjazdy 
– świetlica Barzowice dla tego rejonu przewidziane środki przewidziane dla ludzi z tych 
miejscowości.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Radnej Jolancie Janickiej. 

Pani Jolanta Janicka Radna Rady Gminy Darłowo powiedziała, że oni są w takiej 
samej sytuacji, jak dzieci z Wicia, bo są pod Zakrzewem, z tym że u nich zawsze jest 
informacja od świetliczanki jaki mają limit i jakie swoje środki, które wykorzystują, także 
tutaj działa to odwrotnie, także nie są tak aż bardzo pokrzywdzeni, że nie mają tej świetlicy               
u siebie.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że też nie jest aż tak 
bardzo pokrzywdzona, bo świetlica bardzo dobrze się rozwija. Pani Małgorzata Żugaj 
powiedziała, że dostała tylko taki sygnał, że jeżeli Barzowice mają dwanaście miejsc i jakąś 
tam wycieczkę na wyjazd, to dzieci z Wicia już się tutaj nie łapią i płaczą. Pani Sołtys prosiła 
o te cztery miejsca.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Grażynie Marcinkowskiej, mieszkance Gminy Darłowo.  

Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że ma pytanie do Pana 
radcy prawnego ponieważ ciągle dyskutują na temat prawny tego projektu i obwieszczenia to 
jeżeli mogłaby to prosi o komentarz do tej sytuacji, która jest.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że nie do końca zna tę sprawę.  
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że Pan radca zna tę sprawę 

doskonale i pan Wójt wyraził się na wizji, że prawnik to załatwia, że nawet nie wie jak to 
prawnie wygląda. Mówczyni powiedziała, że tak pan Wójt się wyraził, że od tego ma 
prawników tutaj w gminie. Pani Marcinkowska powiedziała, że dlatego zwraca się tutaj do 
pana radcy Prawnego.  

Pan Artur Madeła Radca Prawny nie zna specyfiki tej sprawy.  
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że nie musi Pan znać, bo 

pytała, czy może to skomentować. 
Pan Artur Madeła Radca Prawny powiedział, że sesja nie jest od tego, żeby radca 

prawny komentował w kontekście formalnoprawnym, że to nie jest właściwe.     
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz powiedziała, że dziękuje panu 

prawnikowi.  
Pan Artur Madeła Radca Prawny odpowiedział, że niema za co właściwie.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Sołtysowi Mieczysławowi Wrona.  
Pani Grażyna Marcinkowska-Hryckiewicz zapytała Radcę Prawnego co ma Rada 

powiedzieć, jak tego słucha rada? 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, do Pani 

Grażyny Marcinkowskiej, że już podziękowała i tera głos ma pan Mieczysław Wrona.  
Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław powiedział Wysokiej 

Radzie, że dzisiaj rozmawiają o pieniążkach, które wiadomo, że każdy je chce. Pan Sołtys 
powiedział, że chcą Barzowice, chce Nowy Jarosław  i nie ma tego, kto by ich nie chciał. Pan 
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Mieczysław Wrona powiedział, że chciał postawić takie wniosek do przemyślenia dla rady                
w temacie wiatraków. Pan Sołtys powiedział, że z tego co wie to Gmina będzie pobierała 
podatek za te wiatraki, zatem wniosek mówi, żeby część tych pieniążków z tych wiatraków 
wracała na tę miejscowość w której są wiatraki. aby taka była rekompensata.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział do 
Pana Sołtysa, że w dniu 9 grudnia na wspólnym posiedzeniu komisji wraz z wójtem było to 
dyskutowane i jest ujęte we wniosku do budżetu, że 10 % dostaje sołectwo od 
zadeklarowanych podatków, na terenie którego sołectwa się one znajdują. Pan 
Przewodniczący powiedział, że oprócz funduszu sołeckiego 10 % kwoty, która wpłynie do 
budżetu z podatku otrzyma sołectwo na cele inwestycyjne, przede wszystkim na drogi                       
i chodniki. Pan Przewodniczący powiedział, że to już jest zatwierdzone. Pan przewodniczący 
udzielił głosu panu Zastępcy Wójta.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że prosi 
pracownika Pana Janusza Sobieraja, aby przedstawił sytuację odnośnie zimowego utrzymania 
dróg.   

Pan Janusz Sobieraj Referent Dróg i Komunikacji przedstawił zarządzenie Wójta 
Gminy Darłowo w sprawie zimowego utrzymania dróg i powiedział, że zasady się nie 
zmieniły od paru lat. Pan Janusz Sobieraj, że Gmina jest podzielona na parę okręgów. Sprzęt 
mamy w kilku miejscowościach, bo nie odśnieżamy tylko własnym sprzętem, ale gmina także 
wynajmuje taki sprzęt. Usługi te  świadczą rolnicy z terenu naszej Gminy. Koordynatorem tej 
całej akcji jest Pan Janusz Sobieraj. Pan Janusz Sobieraj powiedział, że są ujęte wszystkie 
drogi naszej Gminy, gdzie zamieszkują mieszkańcy. Piasek jest sypany w Dąbkach na 
chodniki.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu pani 
radnemu Piotrowi Skoczek.  

Pan Piotr Skoczek Sołtys Sołectwa Dobiesław zapytał czy to jest informacja dla wsi, 
czy tylko dla radnych? 

Pan Janusz Sobieraj Referent Dróg i Komunikacji odpowiedział, że dla nich.  
Na sali obrad było bardzo głośno, ponieważ wiele osób rozmawiało miedzy sobą.  
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że 

dostarczą informację do wywieszenia na tablicy ogłoszeń. Ponadto Pan Zastępca powiedział, 
że ma jeszcze bardzo ważną wiadomość dla sołtysów, ponieważ wiadomo bo każdy to 
przeżył, że w ostatnich dniach szalał huragan Xawery, który chociaż się ładnie nazywał, to 
jednak był bardzo brutalny. Pan Radosław Głażewski poinformował, że urząd Wojewódzki 
cały czas prosi o wykaz strat, i będzie w związku z tym uruchomiona jakaś procedura 
odszkodowawcza, dla mieszkańców, którzy utracili, lub mają uszkodzenia budynków 
mieszkalnych. W związku z tym, jeśli Sołtysi mają takie osoby w sowich miejscowościach, u 
których wystąpiły takie uszkodzenia, w szczególności w budynku mieszkalnym, to bardzo 
prosił o powiadomienie w Gminie. Pan Radosław Głażewski zaznaczył przy tym, że to musi 
być jak najszybciej.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Sołtys Wicia.  

Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że chciała zapytać pana 
Wójta czy to dotyczy tylko takiego mienia osobistego? 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że  prosi 
składać wszystko do Urzędu Gminy i będą się starać to do spółki, a jak należy do nas 
będziemy starać się to naprawić.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił 15 przerwy             
i powołał Komisję Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu w celu wydania opinii do 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok.  
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Ad. 8. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 
2014. Druk Nr 1/2013XLI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem i załącznikami w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 
2014 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 

„PROJEKT 
uchwały budżetowej na 2014 rok 

Uchwała Nr …… 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia …………….. 
 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2014.  
 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4, pkt 9 lit. d ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. 
U. z 2013 r., poz. 594, z późn. zm.) Rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 
§ 1. Ustala się dochody budżetu (Załącznik Nr 1) w kwocie                                              42 587 819,60 zł 
z tego:  
1) dochody bieżące                                                                                                          39 275 448.13 zł 
2) dochody majątkowe                                                                                                       3 312 371,47 zł 
§ 2. Ustala się wydatki budżetu (Załącznik Nr 2) w kwocie                                               40 131 819,60 zł 
z tego: 
1) wydatki bieżące                                                                                                           30 319 263,60 zł 
2) wydatki majątkowe                                                                                                        9 812 556,00 zł 
§ 3. Ustala się planowaną nadwyżkę budżetu w kwocie                                                      2 456 000,00 zł 
która zostanie przeznaczona na:  
1) spłatę rat kredytów w kwocie                                                                                        1 450 000,00 zł 
2) spłatę rat pożyczek w kwocie                                                                                         1 006 000,00 zł 
3) wykup papierów wartościowych w kwocie                                                                                       0 zł 
§ 4. Ustala się przychody i rozchody budżetu (Załącznik Nr 3) w kwotach: 
1) przychody                                                                                                                                         0 zł 
2) rozchody                                                                                                                        2 456 000,00 zł 
§ 5. W budżecie tworzy się rezerwy:  
1) ogólną w kwocie                                                                                                               100 000,00 zł 
2) celowe w kwocie                                                                                                                 90 870,00 zł  
§ 6. Dochody i wydatki związane z realizacją:  
1) zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych jednostce samorządu terytorialnego 

odrębnymi ustawami, zgodnie z załącznikiem Nr 4, 
§ 7. Ustala się wydatki jednostek pomocniczych (Załącznik Nr 5)  
w kwocie:                                                                                                                                 557 257,00 zł 
z tego:  
1) w ramach funduszu sołeckiego                                                                                         557 527,00 zł 
§ 8. 1. Ustala się dochody w kwocie                                                                                        215 000,00 zł 
z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. 
2. Ustala się wydatki w kwocie                                                                                                220 000,00 zł 
na realizację zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych.  
3. Ustala się wydatki w kwocie                                                                                                    3 000,00 zł 
na realizację zadań określonych w gminnym programie przeciwdziałania narkomanii.  
§ 9. 1. Ustala się przychody i koszty samorządowych zakładów budżetowych (Załącznik Nr 6)                         
w kwotach:  
1) przychody                                                                                                                      3 700 244,00 zł 
2) wydatki                                                                                                                          3 942 247,00 zł 
§ 10. Ustala się limity zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz emitowanych 
papierów wartościowych na: 
1) pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego, do kwoty                                                                                                2 500 000,00 zł 
2) spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów, do kwoty:                       

.                                                                                                                                      2 456 000,00 zł 
§ 11. Upoważnia się Wójta do zaciągnięcia kredytów i pożyczek oraz emitowania papierów 
wartościowych, o których mowa w § 10 oraz do wysokości kwot w nich określonych. 
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§ 12. Ustala się dotacje:  
1) dla jednostek sektora finansów publicznych: 

a. podmiotowe (Załącznik Nr 7) w kwocie                                                                    350 000,00 zł 
b. celowe na zadania własne (Załącznik Nr 8) w kwocie                                              340 000,00 zł 
c. celowe na pomoc innym j.s.t. (Załącznik Nr 9) w kwocie                                      1 100 000,00 zł 

2) dla jednostek spoza sektora finansów publicznych: 
a. celowe (Załącznik Nr 10) w kwocie                                                                          145 000,00 zł 
b. podmiotowe (Załącznik Nr 11) w kwocie                                                               2 988 742,00 zł 

§ 13. Upoważnia się Wójta do: 
1) dokonywania zmian w planie wydatków: 

a. na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy, 
b. majątkowych, 

z wyłączeniem przeniesień wydatków między działami,  
2) do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach 

następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające 
płatności wykraczają poza rok budżetowy. 

3) Przekazania uprawnień innym jednostkom organizacyjnym do zaciągania zobowiązań z tytułu 
umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia 
ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy. 

4) Udzielania zaliczek pracownikom urzędu Gminy. 
§ 14. Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2014 roku i podlega ogłoszeniu w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego oraz na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo.  

Przewodniczący Rady Gminy Darłowo”  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że 

projekt budżetu na 2014 rok rada Gminy otrzymała w ustawowym terminie, czyli do                       
15 listopada 2013 roku. Projekt był szczegółowo analizowany i omawiany na wszystkich 
komisjach resortowych Rady Gminy Darłowo w dniu 9 grudnia 2013 roku.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radosławowi Głażewskiemu Zastępcy Wójta w celu przedstawienia projektu uchwały wraz                
z uzasadnieniem. 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo na wstępie powiedział, że 
zanim przedstawi uchwalę, to przypomni zgłoszona na wszystkich Komisjach i jednogłośnie 
przyjętą autopoprawkę, która dotyczy wykreślenia pkt 2 w § 10, oraz wykreśleniu w §11 
słów: „oraz emitowania papierów wartościowych”.  
/Autopoprawka stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 

Skarbnik Gminy Darłowo w celu przedstawienia uchwały Nr CXIV.499.Z.2013 Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Szczecinie w dnia 5 grudnia 2013 roku w sprawie wydania opinii                 
o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Darłowo na 2014 rok. 

Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo przeczytała treść uchwały Nr 
CXIV.499.Z.2013 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w dnia 5 grudnia 2013 roku 
w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Darłowo na 
2014 rok. 
/Uchwała Nr CXIV.499.Z.2013 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w dnia 5 grudnia 2013 roku w 
sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Darłowo na 2014 rok stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 

 
Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił projekt 

uchwały wraz z uzasadnieniem w tym dochody, wydatki, nadwyżkę przeznaczoną na spłatę 
kredytów i pożyczek. Pan Radosław Głażewski omówił również zadania inwestycyjne, na 
które ogólni przeznacza się 9 812 556,00 zł, co stanowi około 25 % budżetu Gminy.  

„Na inwestycje przeznacza się na zadania: 
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1. Budowa ścieżki rowerowej w ramach przebudowy drogi wojewódzkiej nr 203 na odcinku Iwięcino-
Dąbki (na obszarze Gminy Darłowo)                                                                            1 100 000,00 zł 

2. Budowa przejścia na plażę w miejscowości Wicie wraz z droga dojazdową                2 250 000,00 zł 
3. Budowa ścieżki rowerowej w miejscowości Wicie w ciągu Międzynarodowego Nadmorskiego 

Szlaku Rowerowego R10 wraz z infrastruktura towarzyszącą                                      1 500 000,00 zł 
4. Budowa przejścia na plażę w miejscowości Bobolin                                                       250 000,00 zł 
5. Budowa Sali gimnastycznej w Kopnicy – projekt                                                             100 000,00 zł 
6. Rozbudowa remizy strażackiej w Krupach                                                                       100 000,00 zł 
7. Rozbudowa remizy strażackiej w Dobiesławiu                                                                   50 000,00 zł 
8. Budowa sieci kanalizacyjnej wraz z przesyłem dla miejscowości Krupy                      3 000 000,00 zł 
9. Budowa oczyszczalni ścieków w Rusku                                                                            450 000,00 zł 
10. Laguna – zagospodarowanie odpadów ściekowych                                                         200 000,00 zł 
11. Budowa składowiska odpadów w Krupach                                                                      180 000,00 zł 
12. Budowa centrum edukacyjno-oświatowego w Słowinie                                                   300 000,00 zł 
13. Budowa świetlicy w Zielnowie (projekt)                                                                        120 000,00 zł”   
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu w celu przedstawienia opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że opinia 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Różyckiemu w celu przedstawienia opinii Komisji Prawa, Opieki Społecznej                         
i Zdrowia Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi  w celu przedstawienia opinii Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Jolancie Janickiej w celu przedstawienia opinii Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej Rady 
Gminy Darłowo. 

Radna Pani Jolanta Janicka Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty i Kultury 
Fizycznej poinformowała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Józefowi Szymacha w celu przedstawienia opinii Komisji Uzdrowiskowej Rady Gminy 
Darłowo. 

Radny Pan Józef Szymacha Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej poinformował, 
że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Bogdanowi Brzezińskiemu w celu przedstawienia opinii Komisji Inwentaryzacyjnej Rady 
Gminy Darłowo. 

Radny Pan Bogdan Brzeziński Przewodniczący Komisji Inwentaryzacyjnej 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali:  
Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że na wniosek 

nieobecnego radnego Przemysława Pociechy i nieobecnego Sołtysa z Barzowic chce złożyć 
wniosek na temat boiska w Barzowicach. Pan radny Moska podał Panu Przewodniczącemu 
wniosek w formie pisemnej. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że jest 
to wniosek Pana Radnego Wiesława Moskwy i przeczytał uzasadnienie wniosku Pana 
Radnego Wiesława Moskwy. „W obecnym przygotowanym przez Wójta Gminy Darłowo 
projekcie uchwały budżetowej na 2014 rok nie uwzględniono kwoty przeznaczonej na 
modernizację boiska w Barzowicach mimo iż Wójt Gminy komentował ujęcie wniosku 
mieszkańców do realizacji w budżecie Gminy Darłowo już wielokrotnie.” Pan 
Przewodniczący powiedział, że jest to wniosek i musi być poddany pod głosowanie.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo powiedział, że rozumie, 
że to jest wniosek o autopoprawkę. Pan Zastępca powiedział, że budżet w takiej formie został 
przedstawiony i wcześniej pozyskał opinię RIO, więc nie można zmieniać sumy przychodów 
i wydatków. W związku z tym pan Zastępca powiedział, że jeśli to jest wniosek formalny, to 
prosiłby o podanie z jakiego zadania inwestycyjnego należy zabrać tą kwotę po to żeby on 
spełniał warunki, bo w innym przypadku uchwała będzie nieważna.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo nawiązując do 
wniosku Pan Radnego Wiesława Moskwy powiedział, że nie jest to kwotowo napisane, skąd    
z którego działu miałyby się te pieniądze znaleźć. W związku z tym pan Przewodniczący 
powiedział, że uważa ten wniosek za bezzasadny. Nawet nie ma podanej kwoty na to zadanie.  

Pan Wiesław Moskwa Radny Rady Gminy Darłowo powiedział, że wniosek                   
w takim razie wycofuje.  

 
(Na sesję przybył Pan Wójt) 
 
Nikt więcej się nie zgłosił. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XLI/354/2013  w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na 
rok 2014.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że uchwała 
została podjęta. 
/Uchwała Nr XLI/354/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 9. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Darłowo na lata 2014-2020. Druk Nr 2/2013XLI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 

„Uchwała Nr ….. 
Rady Gminy Darłowo 

z dnia ……… 
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w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2014-2020. 
 
Na podstawie art. 228 i 230 ust. 6 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2013 poz. 
885 z późn zm.) rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje: 
§ 1. Ustala się zmianę wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2014-2020 zgodnie                                
z załącznikiem Nr 1.  
§ 2. Ustala się objaśnienia wartości przyjętych w wieloletniej prognozie finansowej, o której mowa w § 1 zgodnie 
z załącznikiem Nr 2. 
§ 3. Ustala się planowane i realizowane przedsięwzięcia Gminy Darłowo w latach 2014-2017 zgodnie z 
załącznikiem Nr 3. 
§ 4. Upoważnia się Wójta Gminy Darłowo do zaciągnięcia zobowiązań: 
Związanych z realizacją przedsięwzięć ujętych w załączniku Nr 3 do niniejszej uchwały, z tytułu umów, których 
realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki 
i których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy,  
§ 5. Upoważnia się Wójta do przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych Gminy Darłowo 
do zaciągnięcia zobowiązań, o których mowa w § 4. 
§ 6. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 2014.” 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2014-2020 Rada Gminy otrzymała w ustawowym terminie, czyli do                        
15 listopada 2013 roku. Projekt był szczegółowo analizowany i omawiany na wszystkich 
komisjach resortowych Rady Gminy Darłowo w dniu 9 grudnia 2013 roku.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Franciszkowi Kupracz Wójtowi Gminy Darłowo w celu przedstawienia projektu uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo powiedział, że swój głos oddaje 
Zastępcy ponieważ ma bardzo ważne spotkanie u siebie, gdzie tworzą dokumenty, bo jak 
pójdzie źle, to zostaniemy w ogóle bez niczego. Pan wójt powiedział, że trzech komorników 
tam przyjechało i jeszcze inni. Pan Wójt powiedział, że na sesję przyszedł zobaczyć tylko co 
sie dzieje. Pan Wójt powiedział, że zapamięta to dzisiejsze jednogłośne głosowanie nad 
budżetem.   

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radosławowi Głażewskiemu Zastępcy Wójta w celu przedstawienia projektu uchwały wraz                
z uzasadnieniem. 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem i zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie wpf. 
/Autopoprawka stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że 
autopoprawka była głosowana na wszystkich Komisjach i przyjęta jednogłośnie.  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 

Skarbnik Gminy Darłowo w celu przedstawienia uchwały Nr CXIV.500.Z.2013 Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Szczecinie w dnia 5 grudnia 2013 roku w sprawie wydania opinii                 
o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Darłowo na 2014 rok. 

Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo przeczytała treść uchwały                       
Nr CXIV.499.Z.2013 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w dnia 5 grudnia 2013 
roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały Gminy Darłowo                          
o wieloletniej prognozie finansowej na lata 2014-2020.  
/Uchwała Nr CXIV.500.Z.2013 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w dnia 5 grudnia 2013 roku                
w sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały Gminy Darłowo o wieloletniej prognozie 
finansowej na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Małeckiemu w celu przedstawienia opinii Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że opinia 
komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Różyckiemu w celu przedstawienia opinii Komisji Prawa, Opieki Społecznej                         
i Zdrowia Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Idziemu Krawczykowi  w celu przedstawienia opinii Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Idzi Krawczyk Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej poinformował, że opinia komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Pani 
Jolancie Janickiej w celu przedstawienia opinii Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej Rady 
Gminy Darłowo. 

Radna Pani Jolanta Janicka Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty i Kultury 
Fizycznej poinformowała, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Józefowi Szymacha w celu przedstawienia opinii Komisji Uzdrowiskowej Rady Gminy 
Darłowo. 

Radny Pan Józef Szymacha Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej poinformował, 
że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Bogdanowi Brzezińskiemu w celu przedstawienia opinii Komisji Inwentaryzacyjnej Rady 
Gminy Darłowo. 

Radny Pan Bogdan Brzeziński Przewodniczący Komisji Inwentaryzacyjnej 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XLI/355/2013  w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Darłowo na lata 2014-2020. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że uchwała 
została podjęta. 
/Uchwała Nr XLI/355/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
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Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 10. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie do załatwiania indywidualnych spraw                              
z zakresu administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku 
energetycznego. Druk Nr 6/2013XLI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Darłowie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących 
zryczałtowanego dodatku energetycznego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 

„Projekt 
Uchwała Nr …………. 
Rady Gminy Darłowo 
z dnia …………………. 

 
 w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku 
energetycznego. 

 
Na podstawie art. 39 ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 20013r., 

poz. 594, poz. 645 i poz. 1318) oraz art. 5 d ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 r. Prawo energetyczne (Dz. U.                     
z 2012 r. poz. 1059, z 2013 r., poz. 984 i poz. 1238) rada Gminy Darłowo uchwala, co następuje:  

§ 1. 
Upoważnia się Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej w zakresie prowadzenia postępowań i wydawania 
decyzji administracyjnych dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego, o którym mowa w art. 5 c 
ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 r. Prawo energetyczne (tj. Dz. U. z 2012 r. poz. 1059 ze zmianami). 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo.  

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Zachodniopomorskiego.” 
 
Uzasadnienie: 
„Potrzeba podjęcia tej uchwały wynika z przyjęcia przez Sejm dnia 26 lipca 2013 r. ustawy o zmianie 

ustawy – Prawo energetyczne oraz niektórych innych (Dz. U. poz. 984). Zgodnie z tą zmianą od dnia 1 stycznia 
2014 roku Wójt jako zadania zlecone z zakresu administracji rządowej będzie wypłacał nowe świadczenie 
dodatek energetyczny dla odbiorcy wrażliwego. O dodatek ten będą mogły ubiegać się osoby pobierające 
dodatek mieszkaniowy. Ponieważ dodatek mieszkaniowy wypłacany jest przez Kierownika GOPS, zatem także 
przyznawaniem i wypłata tego nowego świadczenia powinien zająć się także Kierownik GOPS Darłowo.”  

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

Radosławowi Głażewskiemu Zastępcy Wójta w celu przedstawienia projektu uchwały wraz                
z uzasadnieniem.  

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem. Pan Zastępca powiedział, że miesięcznie ten dodatek wynosi 
11,36 zł dla osoby samotnej, 15,77 zł dla gospodarstwa składającego się od 2 do 4 osób, oraz 
18,93 zł dla gospodarstwa powyżej 5 osób. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Janowi Różyckiemu w celu przedstawienia opinii Komisji Prawa, Opieki Społecznej                         
i Zdrowia Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Jan Różycki Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej Zdrowia 
poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XLI/356/2013  w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie do załatwiania indywidualnych spraw                          
z zakresu administracji publicznej dotyczących zryczałtowanego dodatku 
energetycznego. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że uchwała 
została podjęta. 
/Uchwała Nr XLI/356/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 11. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy 
komisji Rady Gminy Darłowo na 2014 rok. Druk Nr 7/2013XLI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy 
Darłowo na 2014 rok stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 

„Projekt 
Uchwała  Nr ………….. 
Rady Gminy Darłowo 
z dnia ………………..2013 roku 

 
w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2014 rok. 
 
Na podstawie art. 18 ust. 1 i art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 

§ 1. 
Zatwierdza się ramowy plan pracy na 2014 rok następujących komisji: 
1) Komisji Inwentaryzacyjnej, stanowiący załącznik nr 1 do niniejszej uchwały; 
2) Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu, stanowiący załącznik nr 2 do niniejszej uchwały; 
3) Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej, stanowiący załącznik nr 3 do niniejszej uchwały; 
4) Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia, stanowiący załącznik nr 4 do niniejszej uchwały; 
5) Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej, stanowiący 

załącznik nr 5 do niniejszej uchwały; 
6) Komisji Organizacyjno-Programowej, stanowiący załącznik nr 6 do niniejszej uchwały; 
7) Komisji Uzdrowiskowej, stanowiący załącznik nr 7 do niniejszej uchwały; 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy, przewodniczącym komisji Rady Gminy 
Darłowo i Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2014 roku  i podlega ogłoszeniu 
na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 



Strona 29 z 34 
 

zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym Komisje 
podlegają radzie i przedkładają jej plan pracy. Natomiast według § 70. 1. Statutu Gminy 
Darłowo Komisje stałe działają zgodnie z rocznym planem pracy przedłożonym Radzie. Tak 
w świetle wymienionych wyżej przepisów prawnych poszczególne komisje opracowują swoje 
ramowe plany pracy, które następnie przedstawiają Radzie do zatwierdzenia. Zatwierdzenie 
planów pracy komisji Rady jest niezbędne do prawidłowej pracy Rady. Wobec powyższego 
podjęcie uchwały jest zasadne.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XLI/357/2013  w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy 
komisji Rady Gminy Darłowo na 2014 rok. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że uchwała 
została podjęta. 
/Uchwała Nr XLI/357/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 12. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy                          
i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2014 rok. Druk Nr 8/2013XLI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli  Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2014 rok stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 

„Projekt 
Uchwała  Nr …………… 
Rady Gminy Darłowo 
z dnia ………… 2013 roku 
 

w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2014 
rok. 
 
            Na podstawie art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2013 r.  poz. 594 z późn. zm.) oraz § 102 ust. 1 statutu Gminy Darłowo (Dziennik Urzędowy Województwa 
Zachodniopomorskiego z 2003 r. Nr 50, poz. 845; z 2008 r. Nr 35, poz. 701; z 2009 Nr 52, poz. 1337; z 2010 r. 
Nr 82, poz. 1549) Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 

§ 1. 
Zatwierdza się ramowy plan pracy i kontroli na 2014 rok Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo, stanowiący 
załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy, Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej i 
Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od   
1 stycznia 2014 roku  i podlega ogłoszeniu na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo. 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Darłowo na 2014 rok. 
 

Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. U. z 2013 r. poz. 594, z późn. zm.)  
Komisja Rewizyjna odgrywa szczególną rolę. Jest to jedyna Komisja której obowiązek powołania wynika z 
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powyższej ustawy. Ustawa o samorządzie gminnym reguluje ponadto zasadę zlecenia przez radę Komisji 
Rewizyjnej kontroli działalności Wójta, gminnych jednostek organizacyjnych, a także jednostek pomocniczych 
Gminy. Pamiętać przy tym należy, że działalność kontrolna komisji Rewizyjnej nie wyłącza kompetencji 
kontrolnych innych komisji.  

Na podstawie § 102 ust. 1 Statutu Gminy Darłowo (Dziennik Urzędowy Województwa 
Zachodniopomorskiego z 2003 r. Nr 50, poz. 845; z 2008 r. Nr 35, poz. 701; z 2009 Nr 52, poz. 1337; z 2010 r. 
Nr 82, poz. 1549) Komisja Rewizyjna Rady Gminy Darłowo każdego roku przedkłada Radzie do zatwierdzenia 
plan pracy w terminie do dnia 31 grudnia. Następnie Komisja Rewizyjna organizuje swoją pracę w oparciu o 
zatwierdzony przez Radę Gminy roczny plan pracy Komisji.  

Wobec powyższego podjęcie uchwały jest zasadne.”  
 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 

janowi Małeckiemu Przewodniczącemu Komisji rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w celu 
przestawienia projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Pan Jan Małecki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił projekt uchwały.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XLI/358/2013  w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2014 rok. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że uchwała 
została podjęta. 
/Uchwała Nr XLI/358/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 13. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy                          
Rady Gminy Darłowo na 2014 rok. Druk Nr 9/2013XLI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo 
na 2014 rok stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 

„Uchwała  Nr ………………… 
Rady Gminy Darłowo 
z dnia ………………. 2013 roku 
 

w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2014 rok. 
 
            Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (tekst jednolity: Dz. 
U. z 2013 r. poz. 594 z późn. zm.) Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 

§ 1. 
Uchwala się ramowy plan pracy Rady Gminy Darłowo na 2014 rok, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały. 

§ 2. 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy oraz Wójtowi Gminy Darłowo. 

§ 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2014 roku i podlega ogłoszeniu 
na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Darłowo.” 
 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że 
zgodnie z ustawą o samorządzie Gminnym prace Rady i jej organów odbywają się na 
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podstawie planu pracy zatwierdzonego uchwałą, wobec czego podjęcie uchwały jest zasadne.  
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XLI/359/2013  w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy 
Rady Gminy Darłowo na 2014 rok. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że uchwała 
została podjęta. 
/Uchwała Nr XLI/359/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
 
Ad. 8. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 
rok. Druk Nr 10/2013XLI 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok stanowi 
załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 

„Projekt 
Uchwała Nr ….. 2013 
Rady Gminy Darłowo 
z dnia ………..2013 r. 

 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2013 rok.  

 
Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym /tekst jednolity: 

Dz. U. z 2013 r., poz. 594/ oraz art. 211 ust. 4 i art. 212 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 
publicznych /Dz. U. Nr 157, poz. 1240 z późniejszymi zmianami/ po wysłuchaniu Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu – Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 

§ 1. 
Zwiększyć dochody Gminy o kwotę                                                                                                               427,50 zł 
- Dz. 853, rozdz. 85395 § 2007                                                                                                                     427,50 zł 
Dotacja na realizację Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  

§ 2. 
Zmniejszyć dochody Gminy Darłowo o kwotę                                                                                              427,50 zł 
- Dz. 853, rozdz. 85395 § 2009                                                                                                                     427,50 zł 
Z tytułu dotacji na realizację programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  

§ 3. 
Zmniejszyć wydatki Gminy o kwotę                                                                                                         58 802,81 zł 
- Dz. 801. Rozdz. 80103 § 4300                                                                                                               29 187,00 zł 
Z tytułu usług pozostałych na dysponencie Urzędu Gminy Darłowo 
- Dz. 801, rozdz. 80103 § 4010                                                                                                                29 187,00 zł 
Z tytułu wynagrodzeń w Oddziale przedszkolnym dla dysponentów 
w Zespole Szkół Kopnicy                                                                                                                           2 691,00 zł 
w Zespole Szkół Stary Jarosław                                                                                                               23 805,00 zł 
w Szkole Podstawowej w Dąbkach                                                                                                            2 691,00 zł 
- Dz. 853, rozdz. 85395 § 4309                                                                                                                     428,81 zł  

§ 4. 
Zwiększyć wydatki Gminy o kwotę 58 802,81 zł 
- Dz. 801, rozdz. 80103 § 4300    29 187,00 zł 
Z tytułu usług pozostałych na dysponencie Urzędu Gminy Darłowo na 
- Dz. 801, rozdz. 80103 § 4010     29 187,00 zł 
Z tytułu wynagrodzeń w Oddziałach Przedszkolnych dla dysponentów  
w Zespole Szkół Kopnicy                                                                                                                           2 691,00 zł 
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w Zespole Szkół Stary Jarosław                                                                                                               23 805,00 zł 
w Szkole Podstawowej w Dąbkach                                                                                                            2 691,00 zł 
- Dz. 853, rozdz. 85395 § 4017                                                                                                                       22,44 zł 
                                       § 4019                                                                                                                        1,31 zł 
                                       § 4307                                                                                                                    405,06 zł 

§ 5. 
Budżet po dokonanych zmianach zamyka się następującymi kwotami: 
1) Dochody                                                                                                                                     45 793 841,68 zł 

w tym: zadania zlecone                                                                                                                3 588 939,10 zł 
2) Wydatki                                                                                                                                      43 337 841,68 zł 

w tym: zadania zlecone                                                                                                                3 588 939,10 zł 
3) Nadwyżka w kwocie                                                                                                                     2 456 000,00 zł 

którą przeznacza się na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów.  
§ 6. 

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Darłowo i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zachodniopomorskiego.” 
 
Uzasadnienie: 
„Proponuje się dokonać zwiększenia i zmniejszenia dochodów z tytułu 
- realizacji programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, gdzie zmieniono propozycję finansowania programu                             
w ramach środków unijnych a środków z budżetu Państwa tj. w ramach środków unijnych , czyli § 2007 wynosił 
187 311,95 zł po zmianach wynosi 187 739,46 zł, natomiast w ramach środków z budżetu państwa § 2009 
wynosił 11 018,35 zł, po zmianach wynosi 10 590,84 zł.  
W związku z powyższym należy dokonać zmian po stronie wydatków tj.  
- zmniejszyć wydatki na usługach pozostałych (opłaty pocztowe)   428,81 zł 
- zwiększyć wydatki z tytułu wynagrodzeń  i usług pozostałych   428,81 
- w związku z otrzymaniem dotacji z budżetu państwa na finansowanie oddziałów przedszkolnych przy szkołach 
podstawowych na terenie Gminy Darłowo dokonuje się również zmiany na dysponentach tj. 
Zmniejsza się środki z Urzędu Gminy Darłowo o kwotę 29 187 złm jak również uwalnia się środki własne z 
dysponentów szkół, a zwiększa się z tytułu środków otrzymanych z budżetu państwa i przekazuje się dla  
- Zespołu Szkół w Kopnicy 2 691,00 zł 
- Zespołu Szkół w Starym Jarosławiu 23 805,00 zł 
- Szkoły Podstawowej w Dąbkach 2 691,00 zł.” 
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Radosławowi Głażewskiemu Zastępcy Wójta w celu przedstawienia projektu uchwały wraz                
z uzasadnieniem. 

Pan Radosław Głażewski Zastępca Wójta Gminy Darłowo przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem i powiedział, że są to zmiany między paragrafami, żeby 
zamknąć rok budżetowy.  

Pani Violetta Kolanek Skarbnik Gminy Darłowo powiedziała, że jest to formalność 
między jednym paragrafem a drugim. Środki unijne zwiększyły się a zmniejszyły się środki 
finansowania z budżetu państwa. do tej pory gdzie są środki unijne na paragrafie było                     
187 311,95 a po zmianach są to środki w wysokości 187 739,46 zł. Pani Skarbnik 
powiedziała, że również w ramach środków budżetu państwa była kwota 11 018,35 zł, a po 
zmianach wynosi 10 590,84 zł, i jest to różnica między jednym paragrafem a drugim                        
o różnica 427,50 zł. pani Skarbnik powiedział, że drugą zmianą jest zmiana dotacji na 
dofinansowanie oddziałów Przedszkolnych działających na terenie naszej Gminy i zwiększa 
się tutaj środki dla szkół publicznych o kwotę  29 187,00 zł i to jest dofinansowanie 80 % z 
budżetu państwa a pozostałe są to środki własne.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo udzielił głosu Panu 
Kazimierzowi Kołtunowi w celu przedstawienia opinii Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu Rady Gminy Darłowo. 

Radny Pan Kazimierz Kołtun Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, 
Finansów i Budżetu poinformował, że opinia komisji dotycząca projektu uchwały jest 
pozytywna. 
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Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 

 Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję                  
i poddał uchwałę pod głosowanie.   
W głosowaniu nad podjęciem uchwały udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie, 
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę Nr XLI/360/2013  w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo ona 
2013 rok. 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oznajmił, że uchwała 
została podjęta. 
/Uchwała Nr XLI/360/2013 Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
Ad. 15. 
Wolne wnioski. 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś 
jeszcze chciałby zabrać głos. 

Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice powiedział, że ma pytanie, 
ponieważ jak ma z tych elektrowni wiatrowych 10 % wpływać na sołectwo i jeżeli te 
pieniądze są już zaplanowane w tym budżecie, to jak Radni to zrobią na drugi rok? pan Sołtys 
powiedział, że nie wie czy te 10 % to jest na zaspokojenie tych protestów dotyczących 
elektrowni wiatrowych. Pan Sołtys powiedział, że nie wierzy, że teraz nie ma tych pieniędzy      
a później nagle się znajdą w budżecie.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że                     
10 % z tych  podatków, które są planowane na przyszły rok, czyli z pięciu milionów to jest 
pięćset tysięcy.   

Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice powiedział do Pana 
Przewodniczącego, że te pieniądze są wliczone w budżet.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że pan 
Zastępca to tłumaczył.  

Pan Piotr Szewczykowski Sołtys Sołectwa Barzowice powiedział, że jak był 
wniosek złożony, to padło pytanie skąd wziąć te pieniążki. Pan Piotr Szewczykowski zapytał 
a skąd radni wezmą?  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że                   
z tych inwestycji dużych, które są tu zaplanowane.  

Po chwili ciszy Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. 
Nikt się już ni zgłosił.   

 
W związku z tym, że jest to już ostatnia sesja w tym roku, pan Przewodniczący życzył 

wszystkim zdrowych, spokojnych i wesołych świąt oraz wszystkiego najlepszego w Nowym 
Roku.   

Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 16. 
Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XLI Sesji VI kadencji Rady 

Gminy Darłowo – Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1312 w dniu 12 grudnia 2013 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji, który stanowi załącznik nr 32 do niniejszego 
protokołu./ 
Na stenogram sesji składa się plik zapisany na płycie DVD. 
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